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Над 380 меди-
цински сестри 
от Украйна по 
Черноморие-
то чакат да се 
включат в тру-
довия пазар

5% ръст на 
летовници-
те спрямо 
2019 година 
сочи прогно-
зата

Четвърток-
ласници от 
ОУ „П. Яворов“ 
показаха ме-
дийна гра-
мотност

Проф. Георги 
Дюлгеров 
с приз за 
цялостно 
творчество

Много шум за 
Випуск 2023

Интервю с Мис-
тър Изкуствен 
интелект
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Първо 
корабно 
място – 

начало 
и край 

на една 
трудова 
кариера

Синдикал- 
ният лидер 
Георги Сапун-
джиев – част 
от славното 
минало на 
пристанище 
Бургас

Пристанище Бургас 
навърши 120 години
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Паметна дата. Валидираха пощенска марка  
на един от икономическите символи в региона



Над 380 медицински сестри от Украйна по Черно
СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Над 380 са украинските 
медицински сестри бежанци 
в момента, които живеят 
по българските черноморски 
градове и очакват валидация 
на дипломите си, за да могат 
да се включат в пазара на 
труда. От тази бройка 
половината са на терито-
рията на област Бургас. Те 
обаче не могат да работят, 
защото преминават тежка 
процедура по валидация на 
дипломите им и уменията. 
Над 40 са преминали курсове 
по български език, което е 
първата фаза на процедура-
та, следва изпит по меди-
цина в Медицинска академия 
и след това трябва да запи-
шат специалност. В същото 
време в Полша украинските 
медицински лица започват 
работа веднага. В България 
медицинските кадри на 
Украйна са принудени да 
работят като сервитьорки, 
градинари, камериерки. В 
същото това време стра-

ната ни изпитва глад за 
лекари, фелдшери и сестри.

Медицинските лица на 
Украйна принудени да 
работят като серви-

тьорки и камериерки, а 
не по специалността си 

Освен това в момента 
украински лекари заедно с 
български джипита ще оказ-
ват помощ на украински 
бежанци в лечението им. 

Най-напред този процес ще 
стартира в Приморско и 
Китен, където ситуацията 
е най-тежка с украинските 
бежанци, стана ясно по 
думите на Ваня Добрева от 
Фондация „Хипофиза“. От 
февруари миналата година, 
когато започна бежанският 
проблем с украинците, тя 
се занимава трайно с начи-
ните им на интеграция. 

Данните бяха изложени 
по време на работна среща 
в Община Бургас с Върховния 
комисариат на бежанците. 

В Бургас бе проведена 
първата междуведомствена 
координационна среща за 
по-ефективна закрила на 
бежанците, задоволяване на 
основните им нужди и под-
крепа за тяхното социално-
икономическо включване.

Община Бургас предста-
ви своите добри практики 
по време на кризата с укра-
инските бежанци и не само 
с тях.

В града и региона намери-
ха убежище хиляди бежанци 

след започването на война-
та с Русия, като по неофи-
циални данни в Бургаска 
област украинските бежанци 
са 40 000.

Срещата бе ръководена 
от зам.-кмета на община 
Бургас по образование, здра-
веопазване, социални дей-
ности и младежки полити-
ки Йорданка Ананиева. 
Специално по темата с 
медицинските кадри тя пое 
ангажимент администра-

цията трайно да се занима-
ва с този проблем, за да 
може те да останат и да 
работят тук

„Бургас е отворен град към 
различни общности, винаги 
е бил такъв и кризата с Ук-
райна показа, че сме госто-
приемни хора“, заяви Анани-
ева. Тя допълни, че сред 
добрите практики по време 
на кризата са били програ-
мата „Топъл обяд“ за укра-
инските бежанци, настанени 

временно във Военнопочивния 
дом в Сарафово, специална 
детска градина за украински-
те деца и още кризисен 
център, в който са наста-
нени майки с малки деца с 
времена закрила, курсове по 
български език. 

През 2022 година по про-
грамата „Топъл обяд“ са 
били изхранвани 243 души, 
настанени във ВПД – Сара-
фово. И през тази година в 
програмата „Топъл обяд“ са 
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Гостоприемство. Бургас – добър пример за справяне с бежанската криза

„
Бургас винаги е 
бил гостоприе-
мен град

Йорданка Ананиева, 
зам.-кмет на общи-
на Бургас 

ФОТО: АРХИВ

5% ръст на летовниците спрямо 2019 година сочи прогнозата

ОБЯВА

На основание чл.127, ал.1 от ЗУТ на 07.06.2023г. от 09:00 часа, в 
залата на кметството с. Дебелт ще се проведе обществено обсъждане на 
проект за частично изменение на ОУП на Община Средец в обхвата на ПИ 
с идентификатори 20273.27.22, 20273.27.23, 20273.28.53 и 20273.28.56 
по КК на Община Средец.

УВЕДОМЛЕНИЕ

Христо Красимиров Василев уведомява всички заинтересовани лица, 
че има следното инвестиционно намерение: Промяна предназначението 
на земеделска земя за неземеделски нужди в ПИ: 47202.501.359 с. Ма-
ринка, общ. Бургас, обл. Бургас

Срещата, 
на която 

бяха 
обсъдени 
добрите 

практики 
за включ-

ването на 
бежа-

нците в 
социално-

иконо-
мическия 

живот на 
общината 
ФОТО: АВТОРЪТ

ПОКАНА ЗА СВИКВАНЕ НА ОБЩО СЪБРАНИЕ НА СДРУЖЕНИЕ 
С  НЕСТОПАНСКА ЦЕЛ „ФУТБОЛЕН КЛУБ БУРГАС СПОРТ”

 „Управителният съвет на Сдружение с нестопанска цел „ФУТБОЛЕН 
КЛУБ БУРГАС СПОРТ“ с ЕИК 176312459 свиква Общо събрание на члено-
вете на сдружението, което ще се проведе на 02.06.2023г. в 17.00 ч. в 
гр. Бургас, ж.к.”Зорница”, Спортен комплекс «Каменица Арена», при 
следния дневен ред: 1. Промени в Устава на сдружението; 2. Отчет на 
Управителния съвет  и приемане на годишни финансови отчети на сдру-
жението; 3. Освобождаване на членове на Управителния съвет и избор 
на нови; 4. Разни. Поканват се всички членове на сдружението да вземат 
участие в общото събрание. Регистрацията на членовете за участие в 
работата на събранието ще се извърши същия ден от 15.30 ч. до 16.30ч. 
Писмените материали по дневния ред са на разположение на членовете 
на адреса на управление на сдружението. При липса на кворум на осно-
вание чл. 27 ЗЮЛНЦ събранието ще се проведе същия ден в 18.00 ч., на 
същото място и при същия дневен ред”.     

Прегледите започват от 
27 май и са напълно 

безплатни

Специалистът по съдова 
хирургия д-р Димитър Рунков 
ще извършва прегледите на 27 
май (от 9:00 ч. до 17:00 ч.) и на 2 
юни (от 14:00 ч. до 16:00 ч.), след 
предварително записване на тел. 
056703003. 

Разширените вени (т.нар. 
варикоза, варикозни вени или 
варици) са изява на хроничната 
венозна болест (ХВБ), която е 
хронично прогресиращо заболя-
ване на вените, проявяващо се в 
тяхното разширяване, удължа-
ване и извиване. Те могат да се 
появят в различни части на 
тялото, но най-често засягат 
повърхностните вени на долни-

те крайници. Разширените вени 
са едно от най-разпространени-
те заболявания в индустриално 
развитите страни. Въпреки 
това заболяването неправилно 
остава встрани от вниманието 
както на самите пациенти, 
така и на медицинските специа-
листи, като решение на пробле-
ма се търси едва в напредналите 
стадии на болестта. Заболява-
нето засяга между 30 – 40% от 
хората в България като често-
тата при жените е по-висока в 
сравнение с тази при мъжете. 

Летният сезон е един от 
факторите, които обострят 
проблема. Ето защо оплаквания 
за болка, тежест и умора в 
краката не бива да се подценяват, 
тъй като те често пъти са 
симптоми именно за наличие на 

разширени вени. Д-р Димитър 
Рунков завършва МУ – Варна 
през 2008 г. От октомври 2008 
г. работи като специалист в 
отделението по обща хирургия 
към МБАЛ „Св. Пантелеймон“ 
в гр. Ямбол. Продължава кари-
ерното си развитие като орди-
натор в отделение по съдова 
хирургия към МБАЛ „Св. Пан-
телеймон“. През 2016 г. придо-
бива специалност по съдова 
хирургия. Специализира в Турция 
и Португалия. Притежава 
експертиза в областта на ен-
доваскуларната артериална и 
венозна патология, лечението 
на хронични рани и ендоскопско 
лигиране на перфорантни вени. 
Напомняме, че прегледите по 
програма „Грижа за Вас“ за на-
пълно безплатни!

ДОНА МИТЕВА

Около 5% ръст на летовни-
ците спрямо 2019 година се 
очаква този сезон, което озна-
чава около 4,6 милиона посеще-
ния. Това заяви зам.-министърът 
на туризма Ирена Георгиева в 
Бургас. Тя, заедно с още двама 
представители на МТ участва 
във форума „БГ Туризъм – Лято 
2023“, организиран от БТА в 
морския град. Стартът бе даден 
от генералния директор на 
Агенцията Кирил Вълчев. 

Зам.-министър Георгиева не 
скри, че сериозен си остава 
проблемът с липсата на кадри. 
Тя поясни, че работодателите 
в сектора, които желаят да 
наемат работници от чужбина, 
ще бъдат облекчени чрез нова 

онлайн платформа за издаване 
на разрешения за пребиваване и 
работа на чужденци у нас. Ос-
новно се търсят хора от Турция, 
Молдова, Грузия, Киргизстан. 

В поздравлението си към 
участниците областният 
управител проф. Мария Нейко-
ва подчерта, че Бургас е пример 
за обединяване на усилията, 
когато трябва да се търсят 
градивни решения.

На летните проекти, кои-
то подготвя Община Бургас, 
и готовността на инфраструк-
турата се спря кметът Ди-
митър Николов. Той коменти-
ра: „Община Бургас подготвя 
интересен проект за летен 
археологически кампус на те-
риторията на минералните 
бани“. Вече четири европейски 

университета са дали съгласие 
да провеждат в него съвмест-
ни лагери. „Чакаме интересно 
лято, календарът ни за фес-
тивали е по-силен“, заключи 
градоначалникът, подчерта-
вайки, че Бургас ще се превърне 
във фестивална столица.

За доброто обезопасяване 
на родните плажове говори 
зам.-председателят на Асоци-
ацията на концесионерите на 
морски плажове в Бургас Нико-
лай Димитров. Той постави 
отново наболелите въпроси за 
остарялата нормативна база 
за водно спасяване и трудно-
стите, които имат концеси-
онерите при стопанисването 
на плажовете през зимата.

Яница Динева, „Динита 
турс“, коментира възможност-

ите за отдих не само по край-
брежието, но и огромния по-
тенциал на Странджа за 
развитие на климатолечението. 
А междуинституционалните 
проверки на туристическия 
сектор тя отчете като поло-
жителна стъпка за изсветля-
ване на нелицензираните 
фирми в бранша.

Във форума „БГ Туризъм – 
Лято 2023“ присъстват 
представители на Министер-
ството на туризма, на парла-
ментарната Комисия по ту-
ризъм,  ръководители на 
държавни и контролни инсти-
туции, представители на 
местната власт, браншови 
организации, лечебни заведения, 
експерти в сферата на тури-
зма и общественици.

„Сърце и Мозък“ – Бургас разкрива кабинет за превенция 
на разширени вени по програма „Грижа за Вас“ 

Зам.-министър Ирена  Георгиева и генералният директор на 
БТА Кирил Вълчев прогнозират успешен летен туристически 
сезон                ФОТО: АВТОРЪТ

Д-р Димитър Рунков
ФОТО: СЪРЦЕ И МОЗЪК
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включени 106 украински 
бежанци, които са с адресна 
регистрация в Бургас. Освен 
изхранване са получили и 
социална подкрепа и възмож-
ности за намиране на работа, 
а хората с увреждания са 
включени в програмата за 
личен асистент, стана ясно 
по думите на Андриана 
Христова, от отдел „Здра-
веопазване и социални дей-
ности“. Програмата „Топъл 
обяд“ ще продължи до юни 
2025 година.

В Преходно жилище на 
територията на общината 
има настанени седем деца 
от сирийски произход на 
възраст от 15 до 18 години. 
Те учат български език, екс-
перти им търсят работа. 
Услугата е създадена през 
2021 година, като 11 деца са 
преминали през Преходното 
жилище, след като навършат 
18 години, те го напускат. 
Бежанците идват без лични 
документи, настаняват се, 
когато Агенцията по бежа-
нците им издаде хуманита-
рен статут и международ-
на закрила.

Тази услуга е за всички 

лица, които Агенцията 
одобри.

В Кризисен център, който 
е с капацитет 15 души, са 
преминали 47 бежанци – глав-
но майки с деца, тяхното 
настаняване по българското 
законодателство е за 6 ме-
сеца, като е за всички в риск, 
а не само за определена група, 
независимо че по време на 
кризата с Украйна, там на-
мираха място украински 
майки с деца. 

След изтичането на сро-
ка им търсим работа, места 
за настаняване, казват со-
циалните работници от 
община Бургас.

В областта на образова-
нието Община Бургас разкри 
отделна детска градина за 
украинските деца, тя рабо-
теше буквално допреди 10 
дни, докато заработи спе-
циалният образователен 
център на УНИЦЕФ.

Общностният център за 
дневна грижа за деца на въз-
раст от 3 до 6 години и 
споделено пространство за 
учене за деца от 7 до 14 го-
дини бе създаден в сграда при 
детска градина „Райна Кня-

гиня“ в к-с „Славейков“. Там 
ще се предлагат услуги за 
ранно и продължаващо обу-
чение, дейности за нефор-
мално обучение, психо-соци-
ална подкрепа и дейности с 
родители, ще се провеждат 
занятия по обучение на 
български език за украински 
деца от семейства, избягали 
от войната.

Бюджетът на проекта е 
528  665 лева, те са предос-
тавени от УНИЦЕФ Бълга-
рия.

В специални курсове по 
български език бяха обучени 
45 деца, а като незнанието 
на езика е проблем, за да се 
запишат украинските уче-
ници в българско училище, 
затова усилията са през 
лятото да се ускорят кур-
совете по езика. 

240 са възрастните хора, 
които са се възползвали от 
курсове по български език, 
организиран от Младежкия 
културен център към Об-
щина Бургас.

БЧК също организира 
курсове, те са в седем града 
– Приморско, Поморие, Не-
себър, Бургас, заяви Виолета 

Радева, председател на БЧК-
Бургас.

Благодарни сме на Общи-
на Бургас за отвореността 
и гостоприемството към 

бежанците, споделянето на 
добри практики и ангажи-
мента, както и готовност-
та да бъдат домакини на 
редовни координационни 

срещи в Бургаска област за 
хуманитарни действия и 
закрила на бежанците, зая-
виха от Върховният коми-
сариат по бежанците. 

морието чакат  да се включат в трудовия пазар
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Пристанище Бургас на 120 години 

Дни преди срещата Мемо-
рандум за сътрудничество 
подписаха Община Бургас и 
Върховният комисариат на 

ООН за бежанците (ВКБООН). 
Те ще обединят усилия за 
подпомагане и още по-добра 
интеграция на спасяващи се 

от войната хора. Не е 
тайна, че в Бургас намериха 
убежище хиляди украинци, 
предимно жени и деца, 
избягали от смъртоносния 
конфликт между Русия и 
тяхната държава.
Документа подписаха 
кметът Димитър Николов и 
Седа Кузуджу – представи-
тел на ВКБООН в България. 
На срещата присъства и 
зам.-кметът Йорданка 
Ананиева. Преди два месеца 
Община Бургас сключи 
подобно споразумение и с 
УНИЦЕФ.
Върховният комисариат на 
ООН за бежанците е 
специализирана агенция, 
която ръководи и координи-
ра дейностите за междуна-
родна закрила и социалното 
подпомагане на бежанците. 
Организацията е два пъти 
носител на Нобелова награда 
за мир – през 1954 и 1981 г.

Подписването на Меморандума в Община Бургас
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Първото съвременно бъл-
гарско пристанище навърши 
120 години от откриването 
му за търговско корабоплава-
не. Вчера паметната дата бе 
тържествено отбелязана в 
Магазия 1 с церемония. Тя 
започна с изпълнението на 
мажоретен състав към ПГМ-
КР „Свети Никола“ – Бургас.

На тържеството присъст-
ваха областният управител 
проф. Мария Нейкова, дирек-
торът на ДППИ – инж. Петър 
Сеферов, заместник кметът 
по финанси на Община Бургас 
Красимир Стойчев, изпълни-
телният директор на „Прис-
танище Бургас“ ЕАД Диян 
Димов, бивши директори на 
пристанището и работещи 
в него. Днес пристанището е 
освен икономически фактор 
за града и социален културен 
център“, заяви той като 
посочи развитието на Прис-
танището и зоната през 
последните 20 години. По 
думите му стана ясно, че през 
октомври ще бъде поставен 
бюст на Фердинанд, по чиято 
идея е създадено съвременното 
пристанище.

Поздравителен адрес из-
прати министърът на транс-
порта Христо Алексиев.

По случай важната дата бе 
издадена тематична пощенска 
марка – „120 години Приста-

нище Бургас“. Автор на фи-
лателното издание е ректорът 
на Националната художест-
вена академия проф. Георги 
Янков, който се оказа, че е 
правил пощенската марка и 
по случай 100-годишния юби-
лей. „За мен е важно, че се на-
мираме тук, в тази сграда – 
Магазия 1 и че тук има 
филиал на НХА, че ателиета-
та са пълни със студенти. 
Пристанище Бургас е не само 
икономически пример, тук се 
развива култура и други дей-
ности на брега. Няма друго 
такова пристанище, където 
има академия“, каза той.

Валидирането се състоя в 
галерия „Ателие“ на филиала 
на Националната художест-
вена академия в Магазия 1. На 
мястото от „Български пощи“ 
разкриха временен пощенски 

пункт, което даде възможност 
на желаещите да си закупят 
от юбилейната марка. Тя е 
от 75 стотинки и е с 10 000 
тираж, заяви управителят 
на Бургаския клон на „Българ-
ски пощи“ Лиляна Драгоева.

По време на тържеството 
бяха открити две изложби, 
които представят истори-
чески моменти, свързани с 

бургаското пристанище. 
Експозицията на картини от 
фонда на „Пристанище Бургас“ 
ЕАД са подредени в галерия 
„Ателие“ на филиала на На-
ционалната художествена 
галерия – Бургас. Повечето 
от творбите са на повече от 
50 години, а някои – от нача-
лото на 20. век. Пристанище-
то показва картини на почет-

ните граждани на Бургас 
– Дамян Заберски и Виолета 
Масларова, и на първия пред-
седател на Дружеството на 
бургаските художници Петко 
Задгорски. Сред авторите, 
чиито творби са изложени, са 
още Дион Дионисиев, Митко 
Чепанов, Генчо Митев, Лалка 
Анчева, созополският худож-
ник Янис Хрисопулос, бурга-
ският маринист Йордан 
Маринов и др. Интересна е 
картината, която показва 
тежкия труд на докерите в 
пристанището в началото 
на 20. век от Петко Манчев 
Джуджев. Авторът е ученик 
от първия випуск на тогаваш-
ното Държавно рисувално 
училище, чийто първи дирек-
тор и преподавател е бил Иван 
Мърквичка. Сред новите 
придобивки на пристанището 
са платна на съвременния 
американско-френски импре-
сионист Дуайв (Gene Duaiv) и 
на доц. Димо Колибаров, ди-
ректор на филиала на НХА – 
Бургас. Подбраните картини 
са предимно с морска и прис-
танищна тематика, а голяма 
част от авторите са свърза-
ни с Бургас – родени, живели 
и творили в морския град. 
Експозицията по случай праз-
ника на Пристанище Бургас 
ще бъде отворена за посещения 
в периода 18 май – 24 май 2023 
г. от 10:00 до 16:00 часа.

Втората изложба е външна 

и е подредена на вълнолома 
срещу Магазия 1. Тя е посве-
тена на строителството, 
развитието и промените в 
бургаския порт. Върху 32 пана 
са представени моменти от 
издаването на Указа на княз 
Фердинанд за построяването 
му, откриването, строител-
ството на новите термина-
ли до на най-атрактивната 
му част – Зоната за общест-
вен достъп. При съставянето 
на изложбата са ползвани 
материали от книгата „110 
години Пристанище Бургас“ 
на Катя Корудерлиева-Сто-
янова, архивни снимки, сним-
ки собственост на „Приста-
нище Бургас“ ЕАД и ДП 
„Пристанищна инфраструк-
тура“, авторски снимки на 
фотографите Венелин Тодо-
ров, Жечо Планински, Йордан 
Димов.

За доброто настроение на 
гостите на тържеството в 
празничния ден се погрижиха 
от вокалната група на ПГЧЕ 
„Васил Левски“, Бургас с музи-
кален педагог Илияна Мелни-
кова и талантливите деца 
Лора Карагинева, Симона Хо-
дулова и Вениамин Атанасов 
от Артцентър „Точно време” 
с ръководител Жени Лалчева.

Всички събития през на-
стоящата година в Приста-
нище Бургас са посветени на 
кръглата годишнина от от-
криването му. 

Изпълни-
телният 
директор на 
„Пристанище 
Бургас“ ЕАД  
(в средата) по-
лучи златния 
почетен знак 
на областния 
управител
ФОТО: АВТОРЪТ

Тематична 
пощенска 

марка – „120 
години Прис-
танище Бур-

гас“, автор 
проф. Георги 

Янков
ФОТО: АВТОРЪТ
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Върви, народе

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Учениците от IV Б клас 
на ОУ „П. Яворов“ в Бургас 
показаха в специален урок, 
че са медийно грамотни. В 
часа по музика и медии 
гостува екип на „Черно-
морски фар“ – главният 
редактор Силвия Шатъро-
ва и Дона Митева им раз-
казаха историята и насто-
ящето на традиционната 
над 100-годишна медия, 
която пази традициите 
на доброто слово. 

Преди това децата по-
казаха знания, че знаят 
какво представляват ме-
диите, на какво са носите-
ли те, от какви източници 
научават новини. Незави-
симо че във вестника има 

теми, които малко вълну-
ват малчуганите, те с 
ентусиазъм го разгледаха, 
включиха се във викторина 
и в творческата работил-
ница за направата на лодки 
и шапки от вестници.

Децата от класа са 
носители на голямата 
колективна награда на 
конкурса на вестник „Чер-
номорски фар“ –„Моят 
Бургас след 20 години“. Тях 
ги очаква пътешествие 
до остров Света Анаста-
сия. А гостите в часа 
чуха част от есетата и 
стихотворенията на 
учениците, които са на-
истина големи таланти 
в областта на словото.

Директорът на ОУ „П. 
Яворов“ Мара Георгиева 
благодари за интересния 

урок на учителката Цве-
телина Александрова и на 
гостите, а на децата 

пожела да занесат у дома 
по един вестник и да по-
питат родителите си коя 

е новината, която ги е 
впечатлила. 

„Когато дойдох като 

снаха в Бургас, това беше 
първото нещо, което на-
учих, че у дома се получава 
и трябва да се получава 
бургаският вестник. До 
ден днешен ние сме негови 
абонати“, заяви тя.

На децата пожела още 
победи в творчески кон-
курси.

С положителна емоция 
и усмивки от урока си 
тръгна и екипът на вест-
ника, който бе включен в 
специалния урок на чет-
въртокласниците. В края 
на часа 25 деца вече знаеха, 
че „Черноморски фар“ е 
вестник в Бургас, като 
отговориха правилно на 
въпросите, свързани с 
него.

Четвъртокласници от ОУ „П. Яворов“ показаха, че са медийно грамотни
Урок. Екип на „Черноморски фар“ влезе в час по музика и медии на класа

ДОНА МИТЕВА

Първият от държавните 
зрелостни изпити тази година 
е днес, 19 май. В 08.30 часа започ-
ва матурата по български език 
и литература. Държавният 
зрелостен изпит се провежда 
тази година в 40 училища в област 
Бургас. На него се явяват 3307 
ученици.

Вторият задължителен 
държавен зрелостен изпит 
(задължителен държавен изпит 
за придобиване на професионал-
на квалификация (в частта му 
по теория на професията) е на 
23 май. Той ще се проведе е в 24 
училища и на него ще се явят 
1572 ученици.

Желаещите да се явят на 
второ ДЗИ по английски са най-
много. Следват тези, които са 
предпочели биология и здравно 
образование. А пожелалите да 
покажат знания по география и 
икономика са на трето място.

ДЗИ по желание на ученика 
ще се проведат в периода

26 май – 31 май 2023 г. 

Предварителни заявления за 
явяване на него са подали 178 

желаещи абитуриенти от облас-
тта. Изпитът ще се проведе в 
13 училища на Бургаско.

Зрелостниците, които не са 
изучавали даден предмет като 
профилиращ в 11 и 12 клас, вече 
могат да се явят на допълни-
телна матура по избор на него 
не само върху съдържанието от 
общообразователната подго-
товка, но и върху това от 
профилираната – на по-високо 
равнище. Това припомнят от 
МОН във връзка с последните 
приети промени в Закона за 
предучилищното и училищното 
образование, които важат от 
тази година. 

Задължителните матури за 
учениците, които се обучават 
за придобиване на профилирано 
образование, както и миналата 
година, са по български език и 
литература и по изучаван про-
филиращ предмет. Учениците 
в професионалните гимназии 
полагат освен матура по българ-
ски, и задължителен държавен 
изпит за придобиване на профе-
сионална квалификация. 

Както и през 2022 г., прагът 
за тройка си остават 23 т. 
Оценяването на изпитните 
работи ще продължи до 07.06.

3307 ученици на матура  
по български в областта

Директорът на училището Мара Георгиева и учителката Цве-
телина Александрова поздравиха децата за успехите им

ФОТО: АВТОРЪТ
Учениците показват новото графично оформление на вестника  

ФОТО: АВТОРЪТ

Работилничка-
та за шапки, 
показана им 
от Дона Ми-
тева
ФОТО: АВТОРЪТ

„Кой е внимавал в час?“ – въпроси за 4. клас – медията влезе  
в интерпретативния урок                                                          ФОТО: АВТОРЪТ

СЪОБЩЕНИЕ

С Решение № 19/02.05.2023г. на управителя 
на „Благоустройствени строежи“ ЕООД е открита 
процедура по публичен търг с явно наддаване за 
отдаване под наем за срок от 3 /три/ години на 
недвижими имоти - собственост на „Благоустройствени 
строежи” ЕООД за следните обекти при следните 
параметри за провеждане на търга:

1. Самостоятелен обект с идентификатор 
07079.618.141.7 по КККР на гр. Бургас, представляващ 
масивна сграда „Бар Нептун“, с административен 
адрес: гр. Бургас, Приморски парк, със застроена 
площ на обекта от 505,00 (петстотин и пет) кв.м.

Начална тръжна цена на месечния наем в 
размер на 6 304,00 (шест хиляди триста и четири 
лева) лв. с включен ДДС.

 Стъпка за наддаване в размер на – 630,40 
(шестстотин и тридесет лева и 0,40 ст.) лв. с 
включен ДДС.

Депозита за участие в тръжната процедура в 
размер от 18 912,00 (осемнадесет хиляди 
деветстотин и дванадесет лева) лв. с включен 
ДДС 

Депозит като гаранция за стриктно изпълнение 
на договора за наем както следва: трикратния 
размер на достигната месечна наемна цена.

2. Недвижим имот, представляващ зона „С” 
с открита площ 100 кв.м., обособена част от 
Стопански двор на „Благоустройствени строежи” 
ЕООД  до Гробищен парк – гр. Бургас

Начална тръжна цена на месечния наем в 
размер на 396,00 (триста деветдесет и шест 

лева) лв. с вкл. ДДС.
Стъпка за наддаване в размер на – 39,60 

(тридесет и девет и 0,60ст.) с вкл. ДДС.
Депозита за участие в тръжната процедура в 

размер от 1188,00  (хиляда сто осемдесет и осем 
лева) лв. с вкл. ДДС

Депозит като гаранция за стриктно изпълнение 
на договора за наем както следва: трикратния 
размер на достигната месечна наемна цена.

Търгът да се проведе на 02.06.2023 г. от 10:30 
часа, в административната сграда на „Благоустройствени 
строежи” ЕООД, с адрес: гр. Бургас, ул. Иван 
Богоров 20.

  Търгът ще бъде проведен при следните 
параметри:

1.  Начин на плащане  – достигнатата тръжна 

цена ще се заплаща изцяло в касата или по 
сметка на „Благоустройствени строежи” ЕООД 
IВАN: BG 74 UBBS 8888 1000 888521,  ВIС: 
UBBSBGSF, БАНКА: „ОББ“ ЕАД КЛОН БУРГАС, в 
лева, в 14-дневен срок от влизане в сила на 
решението за определяне на спечелилия търга.

2. Преди сключване на договора за наем, 
кандидатът внася депозита за гаранция за стриктно 
изпълнение на договора в посочения размер 
по банкова сметка на „Благоустройствени строежи” 
ЕООД.

3. Определеният размер на депозита за 
участие в тръжната процедура за всеки отделен 
обект може да бъде заплатен по банкова 
сметка на „Благоустройствени строежи” ЕООД, 
IВАN: BG 74 UBBS 8888 1000 888521,  ВIС: 
UBBSBGSF, БАНКА: „ОББ“ ЕАД КЛОН БУРГАС 
или в касата на Дружеството на адрес: гр. 
Бургас, ул. Иван Богоров 20, в срок до 16:00 
часа на 01.06.2023 г.

4. Преди сключване на договора за наем, 
участникът представя в оригинал Удостоверения 
за липса на липса на задължения /публични и/
или частни/ към държавата и Община Бургас.

5.  Изисквания към кандидатите: 1. Да са 
физически или юридически лица. Да бъдат 
регистрирани като едноличен търговец, търговско 
дружество или кооперация, или като дружество 
по законодателството на държава-членка на 
Европейския съюз; 2. Да няма парични задължения 
към Държавата, Община Бургас и „Благоустройствени 
строежи” ЕООД; 3. Да не са в производство по 
несъстоятелност или ликвидация; 4. За кандидата 
– юридическо лице да не е предвидено неговото 
прекратяване в срок до 2026г. включително.

6. Документи, които задължително следва да 
се съдържат в предложенията за участие в търга: 1. 
Заявление за участие /по образец/; 2. Копия на 
документи удостоверяващи внесен депозит за 
участие в търга и за закупена тръжна документация; 
3. Удостоверение за актуално състояние на 
кандидата; 4. Документи, издадени от съответните 
компетентни органи и организации, за удостоверяване, 
че кандидатът: - не се намира в производство по 
несъстоятелност; - не е в производство по 
ликвидация; 5. Копие от дружествен договор, 
учредителен акт или устав – за кандидат юридическо 
лице, за да бъде установено, че не е предвидено 
неговото прекратяване в срок до 2026 г. включително; 
6. Подписани декларации /по образец/: - за 

извършен оглед,  за наличие или липса на 
задължения към Държавата, Община Бургас и 
„Благоустройствени строежи” ЕООД; 7. Подписан 
проекто-договор, съгласно документацията за 
участие в тръжната процедура; 

 7. Тръжна документация ще се получава всеки 
работен ден до 12:00 часа на 01.06.2023г. включително, 
срещу сумата от 110,00 лв. /сто и десет лева/ 
без ДДС, платими в касата на административната 
сграда на „Благоустройствени строежи” 
ЕООД, невъзстановими след приключване на 
процедурата.

8. Документи за участие в търга /след закупуване 
на тръжната документация/ ще се приемат всеки 
работен ден от 9:00 до 17:00 часа в  административната 
сграда на „Благоустройствени строежи” ЕООД на 
ул. Иван Богоров 20 в гр. Бургас.

Краен срок за подаване на документи за участие 
– 16:00 часа на 01.06.2023 г.

9.  Оглед на имота може да се извършва след 
предварително записване на тел. 056/813 226.

10.  При обявяване на търга за непроведен, 
повторен търг  да се проведе на 16.06.2023г. 
от 10:30 часа, в административната сграда на 
„Благоустройствени строежи” ЕООД, на ул. Иван 
Богоров 20 при условия съгласно действащата 
нормативна уредба.

11. Крайният срок за подаване на документи 
за участие в повторния търг – 16:00 часа 
на 15.06.2023 г., а крайният срок за закупуване 
на документация и внасяне на депозит за 
участие е до 16:00 часа на 15.06.2023г. Оглед 
на имота, във връзка с повторния търг, може 
да бъде извършван до 12:00 часа на 
15.06.2023г. след предварително записване 
на тел. 056/813226.

Утвърдена е   тръжна документация за участие 
в търга за отдаване под наем на посочените 
недвижим имот, както следва:

- образец на заявление за участие в търга;
- тръжни условия и необходими документи;
- проект на договор за наем;
- образец на декларация за оглед;
- образец на декларация за липса на задължения 

към „Благоустройствени строежи” ЕООД;
- образец на декларация за липса на задължения 

към Община Бургас;
- образец на декларация за липса на задължения 

към Държавата;
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възродени

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Много положителни 
емоции донесе Европейска-
та нощ на музеите за бур-
газлии и гостите на града. 
С откриването в 18:00 часа 
на изложбата „Праистори-
чески божества от Западния 
Понт“ в зала „Трезор“ на 
Археологическия музей беше 
даден старт на тазгодиш-
ната Нощ на музеите. В 
Иконната зала на Истори-
ческия музей пред широка-
та публика беше предста-
вена изложбата „Българите 
– светци“ и реставрирана-
та царска икона на свети 
Димитър, която е част от 
колекцията на т.нар. „спа-
сени икони“, предоставени 
на музея след полицейски 
акции през 90-те години, 
предотвратили изнасянето 
и продажбата им в чужби-
на. В двора на обновения 
Етнографски музей атрак-
тивното ревю с пъстри 
носии от фонда на музея 
създаде неповторимо на-
строение, а в новата етно 
кухня посетителите дегу-
стираха свински далаци по 
жеравненски, които бяха 
приготвени от директора 
на Регионален исторически 

музей – Бургас. Любимият 
музей на децата – Приро-
донаучният, отново се 

радваше на най-голям ин-
терес.
Още по темата на стр. 16

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Почетният гражданин на Бургас – 
професор Георги Дюлгеров (режисьор, 
сценарист, преподавател), получи 
почетната награда за цялостно твор-
чество на тазгодишните награди на 
Съюза на филмовите дейци „Васил 
Гендов“. Официалната церемония  се 
проведе на 16 май в Националната 
опера и балет, където в повече от 30 
категории гилдията отличи най-до-
брите български филми и професиона-
листите, работили по тях в секциите 
за игрално, документално и анимацион-
но кино. 

Съюзът на българските филмови 
дейци връчи на режисьора Георги Дюл-
геров юбилейната специална награда 
за цялостно творчество, която от-
личава кинотворец или артист за за-
слугите му към развитието на българ-
ското филмово изкуство. Георги 
Дюлгеров е автор на над 20 български 
филма като режисьор и сценарист. 
Филмите му „Лагерът“, „Мера според 
мера“, „Авантаж“, „Трампа“ и др. са 
сред най-добрите постижения в исто-
рията на българското кино. След про-
мените снима „Черната лястовица“, 
„Лейди Зи“, „Козелът“, „Буферна зона“. 
Носител е на „Сребърна мечка“ от 
„Берлинале ’78“ (за „Авантаж“), на 
приза „Златен рицар“ от „Палермо ’86“ 
(за „Нешка Робева и нейните момиче-
та“), Голямата награда от Междуна-
родния кинофестивал в Сараево (за 
„Лейди Зи“, 2005) и др. Член е на Евро-
пейската филмова академия. Почетен 
професор на НБУ.

През 2023 бе и премиерата на послед-
ния му филм „Записки по едно преда-
телство“ на София филм фест „На 
брега“

А преди броени дни Община Бургас 
одобри за финансиране и новия му филм 
„Разлом“. През март той търси места 
за снимки и се спря на Бургас и село 
Бръшлян. Филмът е разказ за горяните, 
но в по-общ план той разглежда тема-
та за предателството. Режисьорът 
разказа това по време на представя-
нето на най-новата си книга „Биогра-
фия на моите филми: II част“ в кни-

жарница „Хеликон“ в Бургас, на което 
бе придружен от редактора на изда-
нието Панайот Денев. 

Подканен от Денев да сподели пове-
че за настоящия си интерес към сни-
мачни локации в Бургас, проф. Дюлгеров 
допълни, че идеята за проекта „Разлом“ 
се появява още някъде през 1988 г., а 
през 1997 г. той пише първия вариант 
за сценарий. Следват шест кандидат-
ствания, докато получи одобрение за 
финансиране. „Филмът е за горяните 
и ако бяхме поляци, досега щяхме да сме 
направили най-малко десет филма за 
тях. Но той е още повече за предате-
лите, защото тази тема много ме 
занимава: Каква е психиката на един 
предател, принуден да е предател – 
това, което правеше и системата с 
нас. Сума ти хора бяха принудени да 
станат предатели“, заяви проф. Дюл-
геров. 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Думите, белязали 2022-ра, 
са „война“, „инфлация“, 
„избори“ и „Украйна“. Това 
показва широкомащабното 
изследване, провеждано на 
платформата за грамот-

ност „Как се пише?“. След 
тях в първите десет се 
нареждат също „газ“, „до-
броволци“, „мижав интерес“, 
„бежанци“, „хартиена ко-
алиция“ и „рашисти“.  

Анализът на системата 
за глобален медиен мони-
торинг и анализи Sensika 

показва 20-те най-често 
споменавани думи в периода 
1 януари – 31 декември 2022 
г. С помощта на софтуер-
ни инструменти и модели 
за машинно обучение, тре-
нирани на български език, 
са проверени 11 милиона и 
300 хиляди публикации в 

7993 онлайн информацион-
ни източника – новинарски 
сайтове, портали, сайто-
ве на електронни медии, 
блогове и др. Оказва се, че 
най-използвани са „България“, 
„Русия“, „Украйна“, „война“, 
„Европа“, „САЩ“, „поли-
тика“, „министър“, „цена“, 

„дете“, „помощ“. Сред 
класиралите се в първите 
20 са и „газ“, „енергия“, 
„управление“ и „икономика“.

Първенецът „война“ има 
51%, следва „инфлация“ с 
40 на сто гласували, а на 
трето място с по 29% са 
„избори“ и „Украйна“. Ин-

тересна е съпоставката с 
въпросите, които вълну-
ваха хората през предход-
ната 2021-ва. Тогава на 
първите три места в ан-
кетата се наредиха некни-
жовното „преценям“, 
„антиваксър“ и „изчегърт-
ване“.

„Война“, „инфлация“, „избори“, „Украйна“ са думите на миналата година

Проф. Георги Дюлгеров с наградата
ФОТО: ЯНА ЛОЗЕВА

Проф. Георги Дюлгеров получи 
наградата „Васил Гендов“ на 
Съюза на филмовите дейци

СВЕТЛИН СВЕТЛЕВ

Опашка от малки и големи 
бургазлии, желаещи да видят 
името си на глаголица, се изви 
в двора на Историческия 
музей в Нощта на музеите 

точно до стената на 
азбуките. 
Журналистката и поетеса 
Диана Славчева завърши курс 
по калиграфия, който се 
провежда в регионална 
библиотека „П. Яворов“ и 
изписа десетки имена на 

азбуката на светите братя.
Хартията се оказа недоста-
тъчна за желаещите, а 
мнозина родители докато 
чакаха, обясняваха на децата 
си какво е глаголица и какво е 
кирилица, на която пишем 
сега.
На 24 май отново ще се 
върнем в средните векове, 
когато се е пишело на 
глаголица. В Регионална 
библиотека специалистът в 
областта на Калиграфията 
д-р Маргарита Дончева, 
възпитаник на Националната 
художествена академия ще 
показва как се пише с глаголи-
ческите букви.  
Да отбележим празника на 
буквите по един незабравим 
начин! Вход свободен. 
24 май 2023 г. от 18:00 ч. до 
19:15 ч., канят от Регионална 
библиотека.

Журналистка писа три часа имена на глаголица 

Над 6000 души посетиха Бургаските 
експозиции в Нощта на музеите 

Етнографски музей – Бургас       ФОТО: РИМ – БУРГАС

Природонаучен музей – Бургас      ФОТО: РИМ – БУРГАС
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Проект № BG16M1OP002-3.008-0001, „ИНТЕГРИРАНИ 
МЕРКИ ЗА ОСИГУРЯВАНЕ НА ПРИНОС КЪМ ПОДДЪРЖАНЕ/
ПОДОБРЯВАНЕ НА ПРИРОДОЗАЩИТНОТО СЪСТОЯНИЕ НА 
ВИДОВЕ И ТИПОВЕ ПРИРОДНИ МЕСТООБИТАНИЯ ОТ 
МРЕЖАТА НАТУРА 2000, ЦЕЛЯЩИ НАМАЛЯВАНЕ НА 
УСТАНОВЕНИ ЗАПЛАХИ И ВЛИЯНИЯ ЗА ВИДОВЕТЕ И 
МЕСТООБИТАНИЯТА НА ТЕРИТОРИЯТА НА МИГ ПОМОРИЕ“ 
е с бенефициент Община Поморие. Реализира се с фи-
нансовия принос на Европейския съюз чрез Европейския 
фонд за регионално развитие по Приоритетна ос „НАТУ-
РА 2000 и биоразнообразие“ на Оперативна програма 
„Околна среда” 2014 – 2020 г. 

Чрез интегрираните мерки по Дейност 1 на проекта 
се постига намаляване на установени заплахи и влияния 
за видовете и местообитанията на целевата територия, 
в това число и чрез консолидираните мерки, насочени 
към отводняване/пренасочване на повърхностния поток 
от дъждовни (сладки) води от соленото Поморийско 
езеро и осъществяване на видеоконтрол на периметъра, 
което е в принос към по-добрата защита на влажната 
зона на езерото и увеличава спектъра на информиране 
и защита на видовете и местообитанията на територия-
та на изброените защитени зони.

В резултат на изпълнението на кампанията в рам-
ките на Дейност 2 на проекта, чрез различни инфор-
мационни дейности и дейности за въвличане на за-
интересованите страни беше привлечено 
вниманието на идентифицираните целеви аудитории 

и се създадоха предпоставки за по-широка общест-
вена подкрепа, целяща смекчаване на антропогенни-
те въздействия и заплахи върху целевите видове и 
местообитания във всички защитени зони на терито-
рията на МИГ Поморие. 

В рамките на Дейност 3 по проекта са осигурени 
специализирани услуги за изпълнение проекта, в т.ч. 
експертна помощ и мониторинг, включително изготвяне 
на Финален доклад „Резултати от проведени наблюдения 
(мониторинг) на видове и местообитания, подлежащи 
на мониторинг на територията на МИГ Поморие“. Проу-
чена е ролята на антропогенното влияние върху целеви-
те видове и местообитания във всички защитени зони 
на територията на МИГ Поморие, установените типове 
въздействия и заплахи за целевите видове, в т.ч.:

• Обикновена блатна костенурка;
• Южен гребенест тритон и
• Червенокоремна бумка, 

във връзка с установени заплахи и показателите за 
оценка на природозащитното състояние на ниво защи-
тена зона на територията на МИГ Поморие, както следва: 

• Пожари;
• Замърсяване;
• Общи въздействия и заплахи за видовете.
Проектът прилага интегриран подход и комплексни 

мерки, водещи до по-добро опазване и подобряване на 
природозащитно състояние на животински видове и 
природни местообитания в следните четири защитени 
зони от мрежата Натура 2000 в рамките на териториал-
ния обхват на МИГ Поморие, в които се реализира из-
пълнението на предвидените в проекта дейности, както 
следва:

1. BG0000151 Айтоска планина; 
2. BG0000574 Ахелой-Равда-Несебър; 
3. BG0000133 Камчийска и Еменска планина; 
4. BG0000620 Поморие.

Европейски фонд за регионално развитие

“Този документ е създаден в рамките на проект № BG16M1OP002-3.008-0001„ИНТЕГРИРАНИ МЕРКИ ЗА ОСИГУРЯВАНЕ НА ПРИНОС КЪМ ПОДДЪРЖАНЕ/ПОДОБРЯВАНЕ НА ПРИРОДОЗАЩИТНОТО НА ВИДОВЕ И ТИПОВЕ ПРИРОДНИ МЕСТООБИТАНИЯ ОТ 
МРЕЖАТА НАТУРА 2000, ЦЕЛЯЩИ НАМАЛЯВАНЕ НА УСТАНОВЕНИ ЗАПЛАХИ И ВЛИЯНИЯ ЗА ВИДОВЕТЕ И МЕСТООБИТАНИЯТА  НА ТЕРИТОРИЯТА НА МИГ ПОМОРИЕ“, който се изпълнява с финансовата подкрепа на Оперативна програма  „Околна среда“ 

2014-2020 г. Цялата отговорност за публикацията се носи от Община Поморие и при никакви обстоятелства не може да се счита, че този документ отразява официалното становище на Европейския съюз и Управляващия орган на ОПОС 2014-2020 г.“

На 10 и 11 май 2023 г. Община 
Поморие проведе три срещи със 
заинтересованите страни, в рамките 
на  Дейност  2  на  проект  № 
BG16M1OP002-3.008-0001, „ИНТЕГ-
РИРАНИ МЕРКИ ЗА ОСИГУРЯВАНЕ НА 
ПРИНОС КЪМ ПОДДЪРЖАНЕ/ПОДО-
БРЯВАНЕ НА ПРИРОДОЗАЩИТНОТО 
СЪСТОЯНИЕ НА ВИДОВЕ И ТИПОВЕ 
ПРИРОДНИ МЕСТООБИТАНИЯ ОТ 
МРЕЖАТА НАТУРА 2000, ЦЕЛЯЩИ 
НАМАЛЯВАНЕ НА УСТАНОВЕНИ ЗА-
ПЛАХИ И ВЛИЯНИЯ ЗА ВИДОВЕТЕ И 
МЕСТООБИТАНИЯТА НА ТЕРИТОРИЯ-
ТА НА МИГ ПОМОРИЕ“.

Екипът за управление на проекта 
представи пред идентифицираните 
отделни целеви аудитории целите, 
дейностите и постигнатите резултати 
по проекта, както и финансовия 
принос на Европейския съюз чрез 
Европейския фонд за регионално 
развитие и Оперативна програма 
„Околна среда” 2014 – 2020 г. за 
неговото реализиране.

Проектът се основава на интег-
риран подход и комплексни мерки, 
насочени към опазване и подобря-
ване на природозащитно състояние 
на животински видове и природни 
местообитания в следните четири 
защитени зони от мрежата Натура 
2000 в рамките на териториалния 
обхват на МИГ Поморие, в които се 
реализира изпълнението на предви-
дените в проекта дейности, както 
следва:

1. BG0000151 Айтоска планина; 
2. BG0000574 Ахелой-Равда-

Несебър; 
3. BG0000133 Камчийска и Емен-

ска планина; 
4. BG0000620 Поморие.
В срещите се включиха кметът на 

Община Поморие г-н Иван Алексиев, 
заместник-кметът г-н Янчо Илиев, 
екипът за управление на проекта, 
представители на съответните целе-
ви аудитории: местният бизнес, 
гражданското общество (НПО-секто-
рът) и местни и регионални власти, 
ангажирани с екологичните пробле-
ми на територията на МИГ Поморие, 
както и регионални електронни и 
печатни медии.

Представени бяха изпълнените 
интегрирани мерки по Дейност 1 на 
проекта, целящи намаляване на ус-
тановени заплахи и влияния за ви-
довете и местообитанията на целе-
вата територия, в това число и 
консолидираните мерки, насочени 
към отводняване/пренасочване на 
повърхностния поток от дъждовни 
(сладки) води от соленото Поморий-
ско езеро и осъществяване на виде-
оконтрол на периметъра, в принос 
към по-добрата защита на влажната 
зона на езерото и увеличаване спек-
търа на информиране и защита на 
видовете и местообитанията на те-
риторията на изброените защитени 
зони.

Участниците бяха информирани 
за целите и постигнатите до момента 
резултати от изпълнението на кам-
панията в рамките на Дейност 2 на 
проекта, обхващаща различни ин-
формационни дейности и дейности 
за въвличане на заинтересованите 
страни. Бяха изложени целите на 
срещите с представители на отдел-
ните целеви аудитории, с оглед по-
лучаване на подкрепа от тях за 
смекчаване на антропогенните въз-
действия и заплахи върху целевите 
видове и местообитания във всички 
защитени зони на територията на МИГ 
Поморие. 

Премиерно бяха представени и 
изработените ТВ материали (1 сю-
жетен клип и 1 интервю) в рамките 
на медийната кампания по проекта. 

Участниците бяха запознати и с 
резултатите от изпълнението на 
дейност 3 по проекта, свързани с 
осигуряването на специализирани 
услуги, в това число експертна помощ 
и мониторинг, и изготвеният Финален 
доклад „Резултати от проведени на-
блюдения (мониторинг) на видове и 
местообитания, подлежащи на мо-
ниторинг на територията на МИГ 
Поморие“. 

Беше представена и обсъдена 
ролята на антропогенното влияние 
върху целевите видове и местооби-
тания във всички защитени зони на 
територията на МИГ Поморие, както 
и установените типове въздействия 
и заплахи за тях. Акцент беше поста-
вен върху целевите видове: обикно-
вена блатна костенурка, южен гре-
бенест тритон и червенокоремната 
бумка. Бяха обсъдени установените 
заплахи и изложени показателите за 
оценка на природозащитното състоя-
ние на ниво защитена зона на целе-
вата територията, като най-значими-
те от тях са: пожари, замърсяване, 
общи въздействия и заплахи за ви-
довете.

Участниците проведоха дискусия 
за това как заинтересованите страни, 
ангажирани с екологичните пробле-
ми на територията на МИГ Поморие 
могат да допринесат за намаляване 
на антропогенното влияние върху 
целевите видове/местообитания, в 
защитените зони на територията на 
МИГ Поморие. В тази връзка беше 

обсъдена и необходимостта от нама-
ляване на замърсяването с твърди 
отпадъци (промишлено и селскосто-
панско); предотвратяване възниква-
нето на пожари (промишлени и 
селскостопански); намаляване вли-
янието на туристическата дейност, в 
зависимост от установените фактори 
на ниво защитена зона, оказващи 
неблагоприятно влияние върху видо-
вете и върху местообитанията им, 
както и други съотносими актуални 
въпроси по темата. 

По време на дискусиите, в рам-
ките на отделните срещи, всяка от 
заинтересованите страни, сред 
които: местен бизнес, НПО-сектор и 
мести и регионални власти, имаше 
възможност да изложи своите глад-
ни точки и предложения за това как 
да бъдат опазени защитените зони, 
в това число и Поморийското езеро. 
Участниците бяха единни във вижда-
нето си, че ги обединява общият 
интерес да бъдат съхранени за бъде-
щите поколения Поморийското езеро, 
както и останалите защитени тери-
тории на територията на МИГ Поморие. 
Заинтересованите страни застанаха 
зад общата визия, че съхраняването 
на уникалното природно наследство 
в региона е от интерес както за 
местната общност, така и за бъдещо-
то устойчиво икономическо развитие 
на региона и че използването на 
екосистемни подходи на местно 
ниво, ще бъде принос към изгражда-
нето на съвременна, модерна, по-
конкурентоспособна регионална и 
национална икономика.

Участниците обсъдиха проектни 
идеи, които ще надградят резултатите 
от реализиращия се проект, както и 
бъдещи възможности за партньорства 
между различните заинтересовани 
страни чрез прилагане на инструмен-
та за интегрирани териториални ин-
вестиции, актуален за програмен 
период 2021-2027 г. 

Беше поставено добро начало за 
бъдещо обединяване на усилията и 
утвърждаване на по-широко сътруд-
ничество между заинтересованите 
страни, като механизъм за осигуря-
ване на принос към подобряване на 
екологичното състояние в региона, 
включително и на защитените тери-
тории на МИГ Поморие.

Поморийското езеро е солена лагуна, използвана 
от хилядолетия за добив на сол. Уникалните природни 
дадености на нашето Черноморско крайбрежие, в съ-
четание с традиционните човешки дейности са офор-
мили една уникална екосистема, дом на много редки и 
застрашени видове птици, животни и растения. 

В района на Поморийско езеро се срещат 268 вида 
птици, което го нарежда на трето място по богатство 
на птиците сред всички защитени територии в България. 
Най-значими са гнездещите популации на гривеста 
рибарка, саблеклюн, кокилобегач, морски дъждосвирец, 
бял ангъч и други. Езерото е важно също така за зиму-
ващи пеликани и други водолюбиви птици. То предста-
влява важна спирка по пътя на миграция на птиците, 
който преминава над цялото българско черноморско 
крайбрежие и е известен с името „Via Pontica”. 

Макар че Поморийско езеро е известно най-вече 
със своето значение като местообитание на водолю-
биви птици, то също така е дом на защитени видове 
земноводни и влечуги. Това беше доказано с нови 
проучвания през последните две години. В следковод-
ните басейни и отводнителните канали по периферията 
на езерото бяха потвърдени популациите на южен 
гребенест тритон, червенокоремна бумка, обикновена 
блатна костенурка, а също така и нов за зоната вид, 
пъстър смок. 

Високата соленост на водата и специфичните видо-
ве планктон, които обитават езерото, са причините за 
образуването на известната поморийска лечебна кал. 
Тя представлява богата на органични вещества утайка, 
която се отлага на дъното на езерото и се запазва там 
благодарение на високата концентрация на сол. Лечеб-
ната кал е важен ресурс за развитие на туризма в град 
Поморие, но бъдещето на този ресурс е застрашено от 
нарушаването на крехкия баланс в езерната екосисте-
ма.

Природната ценност на Поморийско езеро и него-
вите ползи за хората на Поморие са застрашени от 
едни и същи заплахи:

• Понижаване солеността на Поморийско езеро 
поради приток на дъждовни води;

• Замърсяване с незаконно изхвърляни битови и 
строителни отпадъци;

• Разделяне (фрагментация) на местообитанията на 
защитените видове животни при изграждането и раз-
ширяването на пътища;

• Замърсяване на водите;
• Риск от пожари;
• Безпокойство на гнездящите птици и бракониер-

ство;
Поморийско езеро се стопанисва като защитена 

територия с цел да съхрани своето богато природно 
наследство. Езерото е едно от десетте рамсарски 
места в България. Това са най-ценнте в света езера, 
блата и други водоеми, които приютяват богато разно-
образие от защитени видове растения и животни. Също 
така, езерото е обявено за защитена зона „Поморие”, 
част от Европейската мрежа „Натура 2000”. 

Освен Поморийско езеро, в близост до гр. Поморие 

са разположени и други защитени зони от „Натура 
2000”, Камчийска и Еменска планина, Айтоска планина, 
Ахелой-Равда-Несебър. Макар и различни по своя ха-
рактер, тези територии също са дом на много защитени 
видове растения и животни.    

За да запази всички тези природни ценности, 
Община Поморие реализира Проект № 
BG16M1OP002-3.008-0001, „Интегрирани мерки 
за осигуряване на принос към поддържане/подо-
бряване на природозащитното състояние на ви-
дове и типове природни местообитания от мре-
жата натура 2000, целящи намаляване на 
установени заплахи и влияния за видовете и 
местообиAтанията на територията на МИГ Поморие“, 
който се осъществява с финансовия принос на 
Европейския съюз чрез Европейския фонд за 
регионално развитие по Приоритетна ос „НАТУРА 
2000 и биоразнообразие“ на Оперативна програ-
ма „Околна среда” 2014 – 2020 г. 

Европейски фонд за регионално развитие Европейски фонд за регионално развитие

“Този документ е създаден в рамките на проект № BG16M1OP002-3.008-0001„ИНТЕГРИРАНИ МЕРКИ ЗА ОСИГУРЯВАНЕ НА 
ПРИНОС КЪМ ПОДДЪРЖАНЕ/ПОДОБРЯВАНЕ НА ПРИРОДОЗАЩИТНОТО НА ВИДОВЕ И ТИПОВЕ ПРИРОДНИ МЕСТООБИТАНИЯ ОТ 
МРЕЖАТА НАТУРА 2000, ЦЕЛЯЩИ НАМАЛЯВАНЕ НА УСТАНОВЕНИ ЗАПЛАХИ И ВЛИЯНИЯ ЗА ВИДОВЕТЕ И МЕСТООБИТАНИЯТА  
НА ТЕРИТОРИЯТА НА МИГ ПОМОРИЕ“, който се изпълнява с финансовата подкрепа на Оперативна програма  „Околна среда“ 
2014-2020 г. Цялата отговорност за публикацията се носи от Община Поморие и при никакви обстоятелства не може да се 

счита, че този документ отразява официалното становище на Европейския съюз и Управляващия орган на ОПОС 2014-2020 г.“

“Този документ е създаден в рамките на проект № BG16M1OP002-3.008-0001„ИНТЕГРИРАНИ МЕРКИ ЗА ОСИГУРЯВАНЕ НА 
ПРИНОС КЪМ ПОДДЪРЖАНЕ/ПОДОБРЯВАНЕ НА ПРИРОДОЗАЩИТНОТО НА ВИДОВЕ И ТИПОВЕ ПРИРОДНИ МЕСТООБИТАНИЯ ОТ 

МРЕЖАТА НАТУРА 2000, ЦЕЛЯЩИ НАМАЛЯВАНЕ НА УСТАНОВЕНИ ЗАПЛАХИ И ВЛИЯНИЯ ЗА ВИДОВЕТЕ И МЕСТООБИТАНИЯТА  НА 
ТЕРИТОРИЯТА НА МИГ ПОМОРИЕ“, който се изпълнява с финансовата подкрепа на Оперативна програма  „Околна среда“ 

2014-2020 г. Цялата отговорност за публикацията се носи от Община Поморие и при никакви обстоятелства не може да се 
счита, че този документ отразява официалното становище на Европейския съюз и Управляващия орган на ОПОС 2014-2020 г.“



На 17 май 2023 г. СУ 
„Христо Ботев“ отбеля-
за тържествено 155 годи-
ни от създаването си с 
тричасов грандиозен 
спектакъл под надслов 
„Орисано с бъднина“. Хи-
ляди айтозлии, настоящи 
и бивши учители и уче-
ници, родители, близки, 
граждани бяха на площад 
„Свобода“, за да съпрежи-
веят празника. С факелно 
шествие на гвардейския 
отряд на училището и 
духовия оркестър на Му-
зикалното училище в 
Бургас на площада прис-
тигна Филип Филипов в 
ролята на патрона Хрис-
то Ботев. Заедно с него 
беше Боян Ботйов, пото-
мък на Ботев. На сцената 
ботевци посрещнаха 
кмета на община Айтос 
Васил Едрев, областният 
управител на Бургас проф. 
д.н. Мария Нейкова, проф. 
д-р Мария Алексиева, зам.-
ректора на БСУ и дома-
кина на събитието Пенка 
Кирязова – директор на 
СУ „Христо Ботев“.

Признание за приноса 
на училището към българ-
ското образование беше 
Почетният знак на пре-
зидента на Република 
България Румен Радев „За 
значим принос за обуче-
нието и възпитанието 
на десетки поколения 
млади българи, както и за 
ролята му на крепител на 
българския дух, пазител 
на възрожденските про-
светни традиции и участ-
ник във формирането на 
образователната систе-
ма в страната“. Прези-
дентът Радев изпрати и 
Поздравителен адрес с 
висока оценка за айтоска-

та просветна институ-
ция.

Кметът Васил Едрев 
подчерта, че СУ „Христо 
Ботев“ успешно и трай-
но се вписва в културно-
просветната история на 
община Айтос като ду-

ховно средище на знания, 
традиции и добродетели 
в продължение на повече 
от век и половина. „СУ 
„Христо Ботев“ е едно-
временно традиция и 
символ на качествени 
знания и съвременно ниво 

на образованост. Много 
са възпитаниците му – 
вероятно, половината от 
гражданите на Айтос. 
Като възпитаник на то-
ва училище зная, че всеки 
от тях помни преподава-
телите, запалили искрата 

на знанието. Благодарим 
и поклон!“, каза още гра-
доначалникът. Интерак-
тивен дисплей беше по-
даръкът на кмета за 
годишнината на учили-
щето. Проф. Мария Ней-
кова удостои СУ „Христо 
Ботев“ със Златния по-
четен знак на Областния 
управител и сърдечно 
поздрави айтозлии за 
празника. Много бяха 
поздравителните адреси, 
подаръците и цветята 
от държавни, общински, 
културни и образовател-
ни институции за 155 
години училище. А в три-
часовия спектакъл, на 
огромната сцена, талан-
та си показаха, вероятно 
всички близо 1000 възпи-
таници на училището. 
Ярко беше представянето 
на училищната вокална 
група с ръководител Цве-
та Андреева, която запя 
с Орлин Горанов, Ева 
Найденова и възпитанич-
ката на училището Гали-

на Негозова, ДТС „Тракий-
че“, Акробалет „Тиара“, 
СКА „Орел“ и още, и още 
местни млади таланти. 
Имаше народни и модерни 
танци, акробатика и ху-
дожествено слово, рецитал, 
подготвен от Лазарина 
Янчева, много песни и 
учителска песенна група, 
презентация за училищ-
ната история, но най-
вече – искрена детска 
емоция, която струеше 
от сцената.

Директорът Пенка 
Кирязова и голяма част 
от учителите, които 
днес подготвят младото 
поколение на Айтос за 
живота, са възпитаници 
на училището. През клас-
ните му стаи са минали 
поколения известни бъл-
гари като онкологът проф. 
д-р Панайот Куртев, 
неврологът проф. д-р 
Светла Янева, изкуство-
ведът и траколог проф. 
Иван Маразов, певците 
Панайот Панайотов, Ева 
Найденова. Училището е 
дало на Айтос и България 
много професионално 
подготвени учители, 
лекари, икономисти, тво-
рци и още много специа-
листи в различните 
сфери на живота. И до 
днес СУ „Христо Ботев“ 
пази възрожденския дух и 
върху здрави многогодиш-
ни традиции надгражда 
съвременно обучение на 
многобройните си възпи-
таници.

НП

Хиляди празнуваха 155 години  
СУ „Христо Ботев“ на площада в Айтос

С тричасов спектакъл, факелно шествие и фойерверки най-старото  
айтоско училище отпразнува кръглата годишнина
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Над 100 участници 
мериха сили на 
тепиха в спортна 

зала „Аетос“ – Айтос на 
традиционния Градски 
турнир по свободна бор-
ба. Участваха състезате-
ли от спортен клуб 
„Айтос“ и спортен клуб 

„Руен“.
Турнирът се организи-

ра всяка година през май 
в рамките на проект по 
програма „Спорт за деца-
та в свободното време 
2019 г.“, направление „На-
чално обучение”, на Ми-
нистерството на младе-

жта и спорта и по повод 
17 май – Ден на спорта.

Градската надпревара 
е и своеобразна контрола 
преди Държавния шампи-
онат за деца 2023 в град 
Горна Оряховица. Чести-
то на победителите!

НП
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Над 100 деца от Айтос и Руен участваха  
в градския турнир по борба в зала „Аетос”

За поредна година Спортен 
клуб по борба „Айтос“ спече-
ли проект по програма „Спорт 
за децата в свободното вре-
ме 2023 г.“, направление „На-
чално обучение“, на Минис-
терството на младежта и 
спорта. 

Две възрастови групи – 7-11 
години и 11-13 години, с общо 
30 момчета от Айтос започ-
наха занимания в залата за 
тренировки на клуба в бивше-
то ОУ „Любен Каравелов“ на 
8 април т.г. Децата са учени-
ци от айтоските училища 
СУ „Христо Ботев“ и СУ 
„Никола Вапцаров“. Трени-
ровките през 2023 г. се про-
веждат на два етапа, предвид 
лятната ваканция на учени-
ците – от 8 април до 8 юли и 
от 1 септември до 30 ноември. 

Участниците имат зани-
мания в три дни от седмица-
та, по един астрономически 
час. Тренировките се водят 
от квалифицирани спортни 
специалисти – президента и 
треньор на клуба Ружди Ахмед 
и младия възпитаник на НСА 
Октай Хасан.

В рамките на турнира, на 
14 май т.г. се проведе Градски 
турнир в спортна зала „Аетос“ 
в Айтос, на който участни-
ците по проекта от СКБ 
„Айтос“ мериха сили с учас-
тниците в проекта на СКБ 
„Руен“.

„Голямата цел е занимани-
ята да мотивират децата за 
системно спортуване. В съ-
щото време имаме възмож-
ността да подберем сред 
участниците млади, перспек-
тивни състезатели за клуба. 
Нито едно от децата досега 
не се е занимавало със спорт. 
По проекта участниците от 
двете възрастови групи за 
първи път напълно безплатно 
ползват спортната база, учат 
азбуката на борбата и имат 
шанса да участват в органи-
зирани спортни занимания“, 
казва треньорът Ружди Ахмед. 

Интересът към проект-
ните дейности е изключи-
телно голям и от страна 
на родителите. Те споделят 
целите, поставени от Про-

грамата на ММС, и са кате-
горични, че спортът е 
най-добрата и полезна ал-
тернатива за свободното 
време на децата им. Кон-
кретните цели, които си е 
поставило ръководството 
на СКБ „Айтос“ е създаване 
на възможно най-добрите 
условия за спортни занима-
ния, и намиране на подходя-
щите форми за преодоля-
ване на нездравословния и 
заседнал начин на живот. 

Проектът се осъществява 
чрез ефективно публично 
партньорство и взаимодейст-
вие на сдружение „Спортен 
клуб по борба Айтос“ - гр. 
Айтос с Община Айтос. 
Партньори по проекта са още 
вестник „Народен приятел“, 
СУ „Хр. Ботев“ – Айтос, СУ 

„Н. Вапцаров“ – Айтос и Радио 
Айтос. По време на трени-
ровките е осигурено дежурство 
на медицинско лице, което 
следи здравословното състоя-
ние на децата. Клубът съфи-
нансира проекта и организи-
ра турнири и състезания за 
младите участници.

Децата ще получат пър-
воначални знания, умения и 
навици за практикуване на 
спорта борба свободен стил. 
Целта е да използваме въз-
можностите, които дава 
този спорт като превенция 
срещу нетолерантността и 
агресията, категоричен е 
Ружди Ахмед, който вече има 
многогодишен опит в реали-
зирането на проекти по 
Програмата на ММС. 

НП

СКБ „Айтос“ с нов проект за 
свободното време на децата по 

Програма на ММС
За шеста поредна година 

Спортен клуб по борба 
„Руен”, с. Руен спечели про-
ект, финансиран по програ-
ма „Спорт за децата в 
свободното време 2022“, 
Направление „Начално 
обучение“ на Министер-
ството на младежта и 
спорта.

В заниманията по про-
екта се включват 30 деца 
от община Руен в две въз-
растови групи: 7 - 11 годи-
ни и 12 - 15 години. Трени-
ровките през  2023  г . 
започнаха на 1 март. Пър-
вият етап на заниманията 
ще приключи в края на м. 
юни. Децата ще почиват 
през лятото, преди старта 
на втория етап в началото 
на м. септември.

С децата се провеждат 
спортни занимания в три 
дни от седмицата, по един 
астрономически час. С 
дейностите по проекта е 
ангажиран квалифициран 
спортен специалист – тре-
ньорът на руенския спортен 
клуб Николай Куртев. 

Очакваните резултати 
в края на м. октомври са за 
разширяване на обхвата на 
децата, занимаващи се със 
спорта борба и мотивира-
нето им за участие в 
спортни занимания с оглед 
подобряване на физическа-
та им дееспособност, раз-
нообразяване и пълноценно 
използване на свободното 
им време. 

Клубът си поставя ам-
бициозната задача да попу-

ляризира спорта борба, 
свободен стил, който не е 
включен в учебните про-
грами по физическо възпи-
тание и спорт.

„За спортните занимания 
по проекта имаме пълната 
подкрепа на родителите. 
Те считат, че заниманията 
са полезни както за физи-
ческото развитие на деца-
та, така и за пълноценното 
използване на свободното 
им време. Целта е да изграж-
даме положителни качест-
ва и ценности у децата, 
отдалечаващи ги от насилие, 
дрога и други вредни влия-
ния, коментира за НП по-

редния успех за клуба Ни-
колай Куртев.

Партньори по проекта 
на Спортен клуб по борба 
„Руен“ са Община Руен, СУ 
„Елин Пелин“, с. Руен и ОУ 
„А. С. Макаренко“, с. Речица. 
С финансиране по проекта 
Клубът ще закупи спортни 
пособия, необходими при 
заниманията с децата. Оси-
гурено е медицинско лице, 
което да следи здравослов-
ното състояние на учас-
тниците. Предвидени са и 
разходи за информационни 
материали и грамоти при 
провеждането на турнири 
в рамките на проекта.  

ДЕТСКИ РИБОЛОВЕН ТУРНИР

Сдружение „Ловно-рибарско дружество „Сокол“, 
гр. Айтос по случай 1-ви юни – Ден на детето, 
организира риболовен турнир, който ще се про-
веде на 28.05.2023 г. неделя от 8.00 часа в 
язовир „Парка“, гр. Айтос

Регламент:
1. До участие се допускат деца до 14 г. възраст 

със заверена членска карта риболов за 2023 г.
2. Риболовът ще е на плувка с една пръчка с 

една кука.
3. Задължително е използването на живарни-

ци за уловената риба и куковад.
4. След претеглянето в края на турнира, риба-

та задължително се връща във водата.

Програма за турнира по часове:
 Записване за участие на 28.05.2023 г. от 

8.00 – 8.30 ч. на място
 8.30 – 9.00 ч. теглене на жребий за местата 

за риболов
 9:00 ч.– Заемане на местата и подготовка
 Начало на турнира – 9:30 часа
 Продължителност 2 часа
 Край – 11.30 часа
 11:30 – 12:00 Отчитане на резултатите
 12:30 Награждаване на победителите
От организатора СЛРД „Сокол“ гр. Айтос се 

осигуряват наградите за победителите. Ще има 
награди за най-много уловена риба, най-голяма-
та риба и много забавление и усмивки. 

Шести пореден проект печели  
СКБ „Руен“ по програма „Спорт  
за децата в свободното време“ 

Руенските малчугани учат азбуката на свободната борба

В рамките на проекта – Градски турнир в спортна зала „Аетос“

СКБ „Айтос“ е айтоският клуб с най-много спечелени проекти 
през годините



Вапцаровци откриха Горска  
библиотека в навечерието на 24 май
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КЛУБ „УЧИЛИЩНИ МЕДИИ“

На 15 май беше открита 
„Къщичка за книги“ от 
типа „Вземи, прочети, 

размени“ в градската градина 
на Айтос. Инициативата е на 
клуб „Училищни медии“ и уче-
ниците от XII В клас на СУ 
„Никола Вапцаров“ с класен 
ръководител Весела Захариева. 

Тържественото събитие 
стартира точно в 10.00 часа с 
кратка литературно-музикал-
на програма, в която, освен 
зрелостниците, участие взеха 
малчуганите от II Б клас, с 
ръководители Станка Мит-
кова и Радка Янева, и грациоз-
ните момичета от мажоретен 
състав „Морски сирени“. 

Благородната кауза на ва-
пцаровци беше подкрепена от 
кмета Васил Едрев, който беше 
и специален гост на търже-
ството. Именно на него се 
падна честта пръв да постави 
книга с лично послание в ново-
откритата къщичка. Събити-
ето уважи и Ирина Вътева, 
директор на СУ „Никола Ва-
пцаров“, която също дари 
книга с послание и приветства 
присъстващите. 

Сред специалните гости 
бяха заместник-директорите 
на училището Иванка Лалева 
и Светлана Енева. В края на 
програмата дванадесетокласни-
ците отправиха специално 
предизвикателство към XI А 
клас, профил „Чужди езици“, с 
класен ръководител Маргарита 
Стратиева. „Искаме тази 
инициатива да продължи и да 
се превърне в традиция, зато-
ва се обръщаме към вас, скъпи 
единадесетокласници, на вас се 
пада честта точно след годи-
на да откриете още една къ-
щичка за книги и така всеки 
завършващ випуск да върви по 
нашите стъпки.“ 

„Избрахме градската гради-
на за нашата минибиблиотека, 
защото мястото е чудесно. 
Пространството предоставя 

възможност за читалня на 
открито, където хората да се 
събират и забавляват заедно, 
да споделят мнения за люби-
мите си книги и автори. От 
безплатната библиотеката на 
открито всеки може да вземе 
книга, но и да я върне, след като 
я прочете. Който желае, може 
да донесе заглавие от къщи и 
да остави за бъдещите чита-
тели“, коментира Елиза Миля-
кова от XII В клас. 

„Надяваме се, че къщичката 
с безплатни книги ще провоки-
ра интереса към четенето и ще 
насърчи малки и големи да пре-
карват повече време с книга в 
ръка. Всеки жител на града, 
може да се възползва от възмож-
ността да почете под прохлад-
ните сенки на дърветата, 
откъсвайки се за малко от со-

циалните мрежи и мобилния 
телефон“, допълни дванадесе-
токласничката Гамзе Ешреф. 
„Повестта „Малкият принц“ 
от Антоан дьо Сент-Екзюпери, 
„Глина“ от Виктория Бешлий-
ска, „Без дом“ от Хектор Мало, 
Разкази от Иван Вазов и Елин 
Пелин, Приказки за деца са само 
малка част от любопитните 
заглавия, които сме подбрали и 
ви очакват в библиотеката на 
открито. Има интересни че-
тива, които сме убедени, ще 
задоволят интересите и вкуса 
на четящите хора в града ни“, 
поясни зрелостничката Дарина 
Колева. 

Вапцаровци раздадоха кни-
горазделители на всички при-
състващи с посланието да 
прекарват повече време в 
света на книгите.

„Водоснабдяване и Канализация“ ЕАД 
гр. Бургас вече изпълнява най-мащабния 
ВиК проект в Бургаска област — „Интег-
риран воден проект за област Бургас“ 
АДБФП №Д-34-58/17.06.2020 г., Процеду-
ра №BG16M1OP002-1.016-0011 по приори-
тетна ос 1 „Изграждане на ВиК инфра-
структура“. Проектът се финансира от 
Оперативна програма „Околна среда“ 
(ОПОС), съфинансиран от Европейския 
съюз чрез Кохезионния фонд.

Общият размер на инвестицията е 
459,3 млн. лева, като ОПОС осигурява 
безвъзмездна финансова помощ от 323,7 
млн. лева.

Основната цел на проекта е изграждане 
на инфраструктура, чрез която да се 
постигне съответствие с националното 
и европейското законодателство в облас-
тта на питейните води, отвеждането и 
пречистването на отпадъчните води и 
повишаване ефективността на системи-
те и съоръженията. 

Проектните дейности целят пости-
гане на съответствие с Националната 
стратегия за управление и развитие на 
водния сектор в Република България и 
Стратегия „Европа 2020“ на ЕС за инте-

лигентен, устойчив и приобщаващ растеж, 
както и усъвършенстване на системите 
за водоснабдяване и канализация, подобря-
ване на икономическия растеж и защита 
на природните ресурси.

Стартира строителството на обект 
„Реконструкция на ВиК мрежата на гр. 
Айтос“. Строителните дейности са част 
от изпълнението на първи етап на „Ин-
тегриран воден проект за област Бургас“.

На 25.05.2022 г., между „Водоснабдяване 
и Канализация“ ЕАД гр. Бургас и Обедине-
ние „Аква ню“ ДЗЗД, беше подписан дого-
вор за проектиране, авторски надзор и 
строителство за реконструкция и из-
глаждане на обекта.

Договорът за дейностите в гр. Айтос 
е на стойност 9 633 845,69 лева без ДДС. 
Предвиждат се реконструкция на 6,418 
км водопроводна мрежа и 0,657 км канали-
зационна мрежа, както и изграждане на 
0,812 км нова водопроводна мрежа и 3,723 
км канализационна мрежа.

Стартът на строителството на 
обект „Реконструкция на ВиК мрежата 
на гр. Айтос“ ще бъде даден със символич-
на първа копка на 19.05.2023 г., от 10.00 
часа, на ул. „Арда“ №41 в град Айтос.

30 номинирани за 
Годишните награди на 

Община Айтос 

И ковид не успя да прекъс-
не една дългогодишна тра-
диция на почит, уважение и 
признание към труда на 
тези, които движат духов-
ния живот в община Айтос 
– учителите и културните 
дейци. И в трудните панде-
мични години Община Айтос 
намираше начин да изрази 
благодарността на общ-
ността към труда на педа-
гозите и творците. 

Тази година кметът Васил 
Едрев отново ще събере 
всички педагози и предста-
вителите на културата на 
празнична среща по повод 24 
май – Деня на българската 
просвета и култура и на 
славянската писменост.

На 19 май 2023 г. в ресто-
рант „Колизеум“ в парк 
„Славеева река“, градоначал-
никът и духовният ни елит 
отново заедно ще изпеят 
Химна на Светите братя и 
ще вдигнат наздравица за 
бъдещи успехи на образова-
нието и културата.

По традиция педагогиче-
ските съвети и настоятел-
ствата номинират свои 
изявени представители за 

Годишните награди на Об-
щина Айтос по случай 24 
май. Номинациите са за 
постигнати резултати във 
възпитателно-образовател-
ния процес, за принос в 
творческото развитие и 
мислене на учениците, в 
извънкласната работа и в 
изграждането на привлека-
телна и благоприятна среда 
за пълноценно, качествено 
възпитание, обучение и со-
циализация на децата. Тази 
година са номинирани 30 
учители и културни дейци. 
Кметът Васил Едрев лично 
ще ги поздрави за успехите 
и постиженията, ще им 
връчи Диплом за принос и 
награди.

По повод 24 май за всички 
учители и за учителите-

ветерани имаше изненада 
– на 15 май кметът ги пока-
ни на прожекцията на фил-
ма „Петя на моята Петя“, 
в салона на Военния клуб. 
Продължава и традицията 
за провеждането на празнич-
ни срещи на градоначалника 
с учителите-ветерани – 
навръх 24 май, и с изявените 
ученици на община Айтос, 
която тази година беше на 
16 май. В Деня на българска-
та просвета и култура ай-
тозлии ще бъдат заедно на 
празнично шествие на учи-
лищата, детските градини, 
спортните клубове и кул-
турните институции, 
което започва точно в 10.00 
часа, на централния градски 
площад „Свобода“.

НП

Учители и дейци на 
културата с покана от кмета 

за традиционна празнична 
среща по повод 24 май

www.eufunds.bg 
АДБФП №Д-34-58/17.06.2020 г., ИСУН №BG16M1OP002-1.016-0011 „Интегриран 
воден проект за област Бургас“, финансиран от Оперативна програма „Околна 
среда 2014-2020 г.“, съфинансирана от Европейския съюз чрез Кохезионния фонд

„Водоснабдяване и Канализация“ ЕАД – Бургас 
стартира строителството на обект 

„Реконструкция на ВиК мрежата на град Айтос“
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Договорът за дейностите в гр. Айтос е на стойност 
9 633 845,69 лева без ДДС
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Кметът Васил Едрев награди  
46 отличници с Почетен плакет и Диплом

Кметът Васил Едрев 
покани 46 ученици от 
І до ХІІ клас от всич-

ки общински училища на 
традиционната празнич-
на среща в Община Айтос 
по случай 24 май. Учени-
ците са избрани от ръко-
водствата и педагогиче-
ските колективи на 
училищата по един осно-
вен критерий – през учеб-
ната 2022/2023 година да 
са имали престижни изяви 
и отличен успех.

   Всеки от младите 
гости на кмета по свой 
начин разказа за успехите 
си и благодари на дирек-

торите и учителите, 
които са му помогнали да 
ги постигне. 

    В продължение на два 
часа учениците водиха не-
принуден диалог с градона-

чалника, задаваха въпроси и 
направиха немалко предло-
жения. Кметът Васил Едрев 

ги поздрави за успехите и 
им връчи Почетен плакет 
на Община Айтос с Диплом 
„За отличен успех и прес-
тижни изяви“.

„Сърдечно Ви поздравя-
вам за успехите и Ви бла-
годаря. Защото Вашите 
изяви не само ни радват! 
Те ни карат да се гордеем! 
Община Айтос се гордее 
с Вас! Но признанието е и 
отговорност. Предстоят 
Ви още много години на 
труд. Предстоят Ви още 
много изпити в училище-
то и в живота. Ще има и 
трудности, които тряб-
ва да преодолявате. Важно 

е да имате цел, която 
неотклонно да следвате. 
Моето послание към Вас 
е: ДА ПОВЯРВАТЕ, ЧЕ 
МОЖЕТЕ! ЗАЩОТО АКО 
ВЯРВАТЕ В СВОИТЕ СИЛИ, 
ВЕЧЕ СТЕ ИЗМИНАЛИ 
ПОЛОВИНАТА ПЪТ ДО 
УСПЕХА!“, заяви кметът. 
Той прояви интерес към 
бъдещите планове и наме-
рения на всеки от учени-
ците, пожела им да зат-
върдят успехите си, а 
трудът им да бъде оценен 
от преподавателите и 
през следващата учебна 
година.

НП

СУ „Никола Й. Вапцаров“ тържествено 
изпрати 39-и Вапцаровски випуск

16 май беше последният 
учебен ден на Вапцаровския 
випуск 2023. Преди матури-
те и абитуриентския бал, 
цялата училищна общност 
на СУ „Никола Й. Вапцаров“ 
- Айтос изпрати дванадесе-
токласниците си с вълнуващ 
училищен спектакъл. С род-
ното училище се сбогуваха 
XII А клас с класен ръководи-
тел Лиляна Тангарджиева, 
XII Б с класен ръководител 
Ана Стойчева и XII В с класен 
ръководител Весела Захари-
ева-Маринчева.

Празникът в навечерието 
на 24 май беше двоен. Към 
сплотената Вапцаровска 
общност с тържествена 
клетва пред училищното 
знаме се присъединиха най-
малките ученици. По тра-
диция в деня на клетвата 
първолаците поднесоха 
цветя пред паметника на 
патрона Никола Йонков 
Вапцаров.

Поканата на училищното 
ръководство за празника 
уважиха кметът Васил Едрев, 
председателят на Общински 
съвет – Айтос Красимир 
Енчев, председателят на 
Обществения съвет на учи-
лището Христо Янев, пред-
седателят на Училищното 
настоятелство Росица До-
лапчиева, директори на об-
разователни институции, 

родители, бивши ученици и 
учители. 

Много тържествен беше 
ритуалът за предаване на 
училищните знамена на 
единадесетокласниците. 
Родителската общност 
сякаш беше най-развълнува-
на – много сърдечни бяха 
пожеланията към абитури-
ентите за успешен път и 
мечтана реализация. Прочув-
ствено-шеговитото слово 
на Елиза Милякова от името 
на випуска беше кулминаци-
ята на събитието. Посла-
нието на Елиза развълнува с 
много обич, уважение и тъга 
по родното училище препо-
давателите и съучениците. 
Подаръкът на Випуск 2023 за 
училището беше албум с 
посланието „Вапцаровци 
завинаги в снимки“.

Директорът Ирина Въте-

ва не скри сълзите си от 
раздялата с младите хора, 
пожела им успехи на мату-
рата, абитуриентския бал 
и в живота. Кметът Васил 
Едрев първо поздрави първо-
лаците, които поемат ща-
фетата на училищния живот, 
а на дванадесетокласниците 
пожела никога да не забравят 
Айтос, училището и препо-
давателите си.

Училищният хор „Усмивка“ 
изпълни химна на училището, 
в концертната програма се 
включиха вапцаровските 
таланти от Мажоретен 
състав „Морски сирени“ и 
Акробалет „Тиара“. Клуб 
„Млади фотографи“ с ръко-
водител Мария Филипова-
Димова пък както винаги, 
запечата моментите, знако-
ви за СУ „Никола Й. Вапцаров“.

НП

Поводът – 155 години  
СУ „Христо Ботев“

Стоян Радостинов Радев, 
ученик със СОП, от Х клас 
на СУ „Христо Ботев“ и 
неговата майка Надежда 
Радева откриха на 16 май 
първата си изложба в Ри-
туалната зала на Община 
Айтос. „Щастливи сме, в 
Европейската година на 
уменията и в годината, в 
която празнуваме 155-го-
дишнината на нашето 
училище, да представим за 
първи път пред публика 
съвместното творчество 
на Стоян и Надежда Раде-
ви“, откри изложбата 
Мара Тенчева, ресурсен 
учител.

Със своя хъс и енергия 
Надежда е успяла да увлече 
в рисуването и сина си 
Стоян. Плахо и неуверено 
пристъпил той в началото, 
но чувствайки подкрепата 
ѝ и подкрепата на своите 
учители, с всяка следваща 
рисунка, ставал все по-
уверен и по-добър. Рисува-
нето му помага да развива 
фината моторика и ког-
нитивните процеси. „По-
мага му да се чувства 
спокоен, разбран и удовлет-
ворен.

Защото всяко дете има 
правото да бъде прието и 
ценено.

Защото всяко дете мо-
же да бъде прието и ценено.

Защото всяко дете 
трябва да бъде прието и 
ценено.

Сега! И ние работим за 
това!“, каза още Тенчева.

Да твориш върху белия 

лист, да „излееш“ своите 
радости, чувства, мисли, 
да изразиш себе си – това 
е изкуство. Пътят на 
Надежда в изкуството не 
е обременен от академич-
ните правила, а е вдъхновен 
от едно голямо сърце, от 
една голяма майчина сила, 
с много вяра и надежда.

На откриването на из-
ложбата дойдоха директо-
рът на СУ „Христо Ботев“ 
Пенка Кирязова, много 
учители, учители от Ре-
сурсния център, граждани 
и приятели. От името на 
Стоян и Надежда Мара 
Тенчева благодари на Об-
щина Айтос и на кмета 
Едрев, за възможността 
изложбата да бъде подре-
дена в Ритуалната зала..

Стоян и Надежда дари-
ха на СУ „Христо Ботев“ 
картина по повод кръглата 
годишнина на училището. 
Изложбата ще бъде отво-
рена за посетители до 19 
май включително.

НП 

В НАВЕЧЕРИЕТО  
НА 24 МАЙ

Изявените ученици бяха на празнична среща в Община Айтос

Отличниците 
на община 

Айтос за 
учебната 

2022/2023 г.
ФОТО: 

ОБЩИНА АЙТОС

Стоян и Надежда Радеви  
откриха обща изложба 

Стоян и Надежда Радеви

Мара Тенчева откри изложбата и представи авторите
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Вселената събра ни за-
едно“ по текст и музика 
на дванайсетокласниците 
Габриела Маринова и Ста-
нислав Иванов и изпята от 
самите абитуриенти, се 
превърна в кулминацията 
на празника.

45 зрелостници от всич-
ки специалности, свързани 
със сценичните изкуства, 
за последен път се събраха 
на „сцената“ на НУМСИ 
„Проф. Панчо Владигеров“, 
където в много музика и 
танци преминаха 12 учебни 
години. „Изпращането на 
12 клас е специален празник 
в училищния календар. 
Изпращаме ви с малко тъ-
га, но и с много надежда, че 
сме успели да ви предадем 
най-доброто от нас; на-

дежда, че това ще ви по-
могне не само да бъдете 
добри професионалисти, 
но и да отстоявате свои-
те принципи и да следвате 
мечтите си. Летете ви-
соко!“, пожела на абиту-
риентите директорът на 

Музикалното училище 
Златина Пантелеева. А 
първокласниците, които 
зрелостниците посрещ-
наха в първия им учебен 
ден, им подариха балони, 
които заедно пуснаха в 
небето.

Със собствен химн Музикалното 
училище изпрати зрелостниците 

Ето и текста на химна: 

Идва време да се изнесем 
от вечния ни дом свещен, 
живота прекарахме си тук 
и беше хубаво – като захарен памук.

Ще помним завинаги прекрасните моменти, 
учителите тук ни направиха доценти 
до края заедно – покоряваме върхове, 
създадохме безброй консонантни светове. 

Бяхме върколаци, котки, вампири,
забавлявахме се вечно – 
неспирни минахме през всичко – 
истински сплотени
побеждавахме всеки път – обединени. 

Вселената събра ни заедно,
времето ни беше шарено, 
бузите ни в цвят алено, 
благодарим за това, което бе ни дадено. 

Като дом – светло и уютно, 
пълно с шоу и изкуство, 
точно то ни даваше насока, 
с него ще вървим в правилна посока. 

И ще се сещаме завинаги за всичко, 
което заедно сме преминали. 
Съпровождани от висша сила – 
тази на изкуството, която ни окриля.

Вселената събра ни заедно, 
времето ни беше шарено, 
бузите ни в цвят алено, 
благодарим за това, което бе ни дадено. 

Със сълзи и усмивка 
си даваме последната прегръдка, 
с радост и носталгия 
благодарим за пътя - нашия. 

Вселената събра ни заедно, 
благодарим за това, 
което бе ни дадено. 

В нас вечно ще носим... 
вечно ще носим... 
вечно ще носим... 
спомена любим! Благодарим

Част от красивите абитуриенти на НУМСИ „Проф. Панчо Вла-
дигеров“      ФОТО: ЧФ

Поредният 
випуск, който 
се впуска към 

предизвика-
телствата на 

живота
ФОТО: ЧФ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Професионалната гимназия 
по туризъм „Иван Вазов“, 
Слънчев бряг изпрати Випуск 
2023. В двора на училището 
се събраха развълнувани учи-
тели и ученици, за да привет-
стват поредното поколение 
професионалисти, възпита-
ници на едно от първите 
училища с туристически 
профил в България. 

Гост на тържественото 
изпращане бе кметът на 
Несебър Николай Димитров, 
който пожела на завършва-
щите да вярват в собстве-
ните си сили, да бъдат 
щастливи и дръзновени, да 
преследват мечтите си 
упорито и с увереност да 
следват своя път. 

В словото си към абиту-

риентите директорът на 
ПГТ „Иван Вазов“ Славчо 
Станелов подчерта: „Уважа-
вайте и помнете мъдрите 
съвети на своите учители, 
за да поемете по верния път, 
пътя на честта и достойн-
ството. Вярвайте в собст-
вените си сили и  заложби и 
помнете, че знанието и ус-
воените умения раждат по-
бедители“.

Класните ръководители 
на дванадесетокласниците 
– Христина Андреева и Ма-
нуел Щерев, също отправиха 
тържествени обръщения към 
присъстващите. Думи на 
признателност към учите-
лите и думи, изпълнени с 
надежда за бъдещето отпра-
виха и зрелостници. 

Ученици от Випуск 2023 
връчиха благодарствен адрес 
на кмета на община Несебър 

Николай Димитров за изклю-
чително съдействие и посто-
янна подкрепа, оказани през 
годините на гимназията по 
туризъм, за обновяване на 
материално-техническата 
база, благодарение на които 
са и постигнатите успехи в 
регионални и национални 
състезания в сферата на 
туризма.

Празникът на абитуриен-
ти бе повод за равносметка 
и гордост от постигнатото. 
Бяха наградени заслужили 
учители и изявили се ученици 
в различни области на учи-
лищния и извънучилищен 
живот, взели участие в със-
тезания и конкурси.

Празничното изпращане 
на Випуск 2023 на професио-
налната гимназия по туризъм 
завърши с кръшно българско 
хоро и снимка за спомен.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

СУ „Никола Вапцаров“ 
разтвори широко врати, 
за да изпрати Випуск 2023 
година – 12 А и 12 Б клас с 
класни ръководители Ки-
рилка Иванова и Веселина 
Петрова.

Събитието уважиха 
кметът на община Царево 
инж. Георги Лапчев, замест-
ник-кметът Марин Киров 
и г-жа Мария Конярова – 
секретар на общината

Директорът на учили-
щето, госпожа Даниела 
Фелонова поздрави зре-
лостниците и им пожела 
да не забравят безценните 
уроци, за които няма на-
писани учебници. Това са 
уроците по разумност, 
човечност, взаимопомощ 
и състрадание. Доброде-
телите, които съставят 

ценностната система на 
човека, и изпълват живота 
със смисъл на успехи и удо-
влетворение. Дванадесе-
токласниците благодари-
ха на своите учители и 
обещаха, че ще прославят 
името на своето училище 
и ще търсят доброто.

Два бели гълъба полетя-

ха в небесната шир с пос-
лание за любов и светлина, 
а балоните на зрелостни-
ците излетяха високо с 
техните мечти.

Тържественото изпра-
щане завърши с празнично 
хоро, в което се включиха 
ученици, родители, учи-
тели и гости.

В Царево казаха „На добър час“ на Випуск 2023 

Зрелостниците, които прекрачиха прага – сега пред тях 
предстоят житейските уроци              ФОТО: ОБЩИНА ЦАРЕВО

И в ПГТ „Иван Вазов“, Слънчев бряг броиха до 12

Випуск 2023 напусна ученическата скамейка            ФОТО ОБЩИНА НЕСЕБЪР

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Вместо пари за тоалети за 
изпращане, зрелостниците на 
Приморско показаха, че вече 
са зрели, мъдри и социално 
ангажирани хора. Те се вклю-
чиха в благотворителна 
кампания #steniskanabala, като 
закупиха бели тениски и бяха 
с тях на изпращането си. 

Сълзи, емоции, отличия 
белязаха последния ден за 14-
те абитуриенти на СУ 

„Никола Вапцаров“ в града с 
класен ръководител Миглена 
Илиева, а думи за последно 

чуха и от директора Мари-
ана Казларова.

Титлата „Кралица на ви-

пуска“ получи Йорданка Гара-
бедян, а отличници са Стефан 
Иванов и Валентин Михайлов.

14 балона полетяха в небе-
то в края на тържеството.

От тук нататък следват 

житейските уроци за млади-
те хора, дано училището ги 
е подготвило за тях.

В Приморско абитуриентите показаха зрелост и социална ангажираност 

Випуск 2023 
тръгва по пътя 
на живота 
ФОТО: 
МИХАИЛ ГАРАБЕДЯН



Първо корабно място – начало  
и край на една трудова кариера

ДОНА МИТЕВА

Неговата трудова карие-
ра лъкатуши из дебрите на 
бургаското пристанище. 
Животът на Живко Иванов 
е свързан изцяло с него и сега, 
като пенсионер, обича да 
разказва спомени и случки от 
многообразния опит, натру-
пан в порта.

Десет месеца е бил докер, 
после е преминал през пози-
цията на помощник-управи-
тел на склад в експедицията, 
за да стигне до стифадор. За 
докерската работа казва, че 
е тежка и мръсна. Спомня си, 
че трудно се товарят и 
разтоварват ръчно метални 
късове (балванки), които 
тежат по тридесетина 
килограма, а от ръждата 
само след няколко часа рабо-
та лицата на хората са 
толкова мръсни, че не могат 
да се познаят. „Е, има и ху-
бави товари като захар, сол, 
маслини, които са в качета. 
Няма да забравя – дойде кораб 
с лешници. Шофьорите на 
„Своге“, чакат час по-скоро 
да се разтоварят, за да не 
спре тяхната фабрика. Носят 
кутии шоколадови бонбони, 
раздават на докери, стифа-
дори, началници, само и само 
бързо да се натоварят ками-
оните им и да тръгнат об-
ратно“, разказва бургазлията. 

Най на сърце обаче, от 
думите му се разбира, че е

 
стифадорската 
работа – тежка, 

отговорна, напрегна-
та, сложна

При товаренето и разто-
варването на кораби и транс-
портната обработка на 
товари непосредствен ръко-
водител е точно стифадорът. 
Той координира и организира 
товаро-разтоварните опе-
рации, обхваща и управлява 
работата на много хора с 
различни специалности и на 
сложна и разнообразна тех-
ника и захватни приспосо-
бления. На неговите указания 
се подчиняват всички учас-
тници в претоварния процес 
– докери, талимани, крано-

вици, механизатори. Под 
непосредственото му ръко-
водство могат да бъдат 
едновременно над 50 – 60 
души. Той извършва конта-
кта между капитана на ко-
раба и екипажа и пристанищ-
ните работници, а също 
така и представлява до ня-
каква степен собственика на 
товара, борави с голям набор 
от документи.

„Работил съм и натрупах 
опит на първо корабно мяс-
то като стифадор. Като 
хора, от които се учих, мога 
да спомена Костадин Янчев, 
Димитър Терзиев и Тодор 
Червенков. Това, че преди да 
заема тази позиция работих 
на други места много ми 
помогна, защото опознах 
различните дейности на 
пристанището.

Междувременно ме изпра-
тиха на обучение в СО „Воден 
транспорт“ – Варна. Получих 
диплома за експлоатация на 
пристанища и флота. Сами-
ят аз пък си набавих учебни-
ците от тогавашното 
морско училище, а също 
така и учебници по английски, 
защото голяма част от ко-
муникацията с корабните 
екипажи и капитаните ста-
ваше на руски и английски. 
Руския го знаех от училище, 
дори съм получавал компли-
менти за това, че го говоря 
добре, но английският тряб-
ваше да се учи“, разказва 
Живко Иванов.

Дванадесетчасовите 
смени,

 където всичко трябва да 
е добре обмислено и товарът 
да бъде разпределен точно, 
да са спазени всички изисква-
ния, са изтощителни. „Осо-
бено нощните смени, когато 
работата е много, на сутрин-
та се прибираш и не ти е до 
нищо. Но знаеш, че си си 
свършил добре работата. 
Важна е предварителната 
информация – например какъв 
кораб ще приемаш, с какво 
газене, какъв товар има на 
борда си, какви кранове са 
нужни за разтоварване или 
товарене. С капитана и 
старши помощника се уточ-
нява пък в кой хамбар колко 
тона товар ще се качи, на 
колко реда да е поставен. 
Преди това запознаваш ка-
питана с порядките на 
пристанището, с колко линии 
ще се обработва корабът. 
Много се държи на техника-
та на безопасност – правят 
се инструктажите на ра-
ботниците. Опъват се 
мрежи при рисков товар. 
Всичко се обезопасява…“, 
разказва за ежедневието на 
стифадора Живко Иванов, а 
от само себе си се разбира, че 
тежката и отговорна рабо-
та му е била на сърце.

Всеки кораб е с екипа-
жи и капитани от 

различни национално-
сти

Бургазлията и до ден дне-
шен е запазил прекрасен 
спомен от индийците. „Ка-
питаните винаги ни посре-
щаха облечени в брилянтно 
изгладени униформи и с един 
мек, напевен английски ни 
поздравяваха с качването на 
борда на кораба“, връща се 
назад във времето. Не про-
пуска да спомене и японците, 
които са пословични със 
своята акуратност и веж-
ливост.

Като говорим за уни-
форми и капитани, в очи-

те на бургазлията прип-
ламват палави пламъчета 
– сеща се за 

случка, която се е 
превърнала във виц, 

но мнозина знаят, че е 
истинска: „По времето, 
когато Димитър Алексиев 
бе директор на пристани-
щето – всички имахме 
униформи. Черни с отли-
чителни знаци, много пред-
ставителни. Имаше и до-
говорка, така че част от 
пристанищния персонал се 
качваше на корабите за един 
– два рейса. Та, случката е с 
бай Петко, наш колега сти-
фадор, който плава с учеб-
ния „Вапцаров“. 

Прави той рейс, стигат 
до Тарагона, пристанище 
близо до Барселона, Испания, 
слизат на сушата да раз-
глеждат града. Бай Петко 
вижда струпани много хора 
и разбира, че там има кори-
да. Но билетът струва 
много пари, които не му се 
дават. Оглежда се нашенецът 
и вижда служебен вход, къ-
дето мъже с униформи ги 
пропускат. Заслушва се и ги 
чува да казват: „тореадор“, 
„матадор“, „пикадор“ и ох-
раната им прави знак да 
влязат. Като идва реда на 
бай Петко, който си е бил с 
пристанищната униформа, 
той казва „стифадор“ – и 
охраната го пуска“, смее се 
Живко Иванов.

На 10 август 1980 
година се преобръща 

животът му – 

тежък инцидент в хам-
бара на моторен кораб 
„Пловдив“ го стресира и 
той напуска пристанището. 
Прехвърля се на Рибно прис-
танище – „Океански риболов“, 
което му дава възможност 
да направи и 12 рейса на 
риболовните траулери. 
„Имах възможност да видя 
много държави и да натру-
пам незабравими спомени. 
Най-дългият ми воаяж бе 8 
месеца и 20 дни“, обяснява 
Иванов. 

През 1995 година започва 
на Пристанище – Запад от-
ново на позицията стифадор. 
Бил е и ръководител на Кон-
тейнерен терминал цели 7 
години, но по негово насто-
яване се връща към любимата 
професия – стифадор на 
пристанището.

„От първо корабно място 
започна кариерата ми на 
стифадор и там приключи 
– на това място бе послед-
ният ми работен ден преди 
да се пенсионирам“, усмихва 
се бургазлията.

Въпреки напрегнатите 
смени, перипетиите, Живко 
Иванов пази отлични споме-
ни за трудовата си кариера. 
„Започнахме с много ниски 
заплати, после с годините те 
растяха. В най-цветущите 
години на пристанището, 
когато имаше много работа, 

получавахме заплати всяка 
седмица, имаше и много пре-
мии. Колективите бяха за-
дружни, в смените си пома-
гахме. Непрекъснато ходехме 
по походи, почивки. 

Благодарение на приста-
нището родителите ми 
успяха да построят свой 
собствен дом, да ме отгледат 
и изучат“, казва човекът, 
който приема пристанище-
то като своя съдба.

Неговият син е електро-
механик на кораб автовоз – 
гигант, който е дълъг 200 
метра и широк 36, и побира 
7700 автомобила, по свой 
начин продължава тради-
ционните професии в семей-
ството.

„Без преувеличение, но
 

първите ми спомени 
от детството, още 
преди да тръгна на 

училище, са свързани  
с пристанището

 Вероятно защото майка 
ми работеше там в стола, а 
баща ми беше на влекачите, 
но знам, че аз с едно малко 
дървено столче се добирах 
до порта. Като се уморях, 
сядах на столчето и така на 
почивки от Коджакафалий-
ската махала стигах при тях. 
После като ученик също 
летата прекарвах пак там“, 
обобщава бургазлията. Той 
разказва за много случаи, при 
които децата на негови 
колеги в момента също ра-
ботят на пристанището и 
са сред най-добрите, просто 
защото още от ранна възраст 
са опитали от предизвика-
телството да си работник 
в Порта, без значение на 
каква позиция. Да познаваш 
странния език, на който си 
говорят хората там, да 
помахваш на корабите, ко-
гато пристигат или когато 
напускат пристанище Бур-
гас.

„А ако ме питате защо 
обичам Бургас, ще отговоря: 
Гордея се, че съм от Бургас, 
защото Георги Калоянчев е 
от Бургас и аз съм го гледал 
седемдесетте години в ро-
лята на Големанов; защото 
Христо Фотев е от Бургас, 
Петя Дубарова също; да не 
забравяме великата Райна 
Кабаиванска, край чиято 
къща минавам често; да не 
пропусна Апостол Карами-
тев, Емил Чакъров. В наши 
дни – Аглика Бояджиева, с 
която съм седял на един чин, 
Недялко Йорданов… Сигур-
но мога да продължа да из-
броявам още много имена. 
Няма друг такъв град в 
България, който да е отгле-
дал и отглежда толкова 
много таланти“, категори-
чен е стифадорът Живко 
Иванов.

12 МОРЕ 19 – 25 МАЙ 2023 I 

Стифадор. Тежки дванадесетчасови смени, които носят 
удовлетворение, казва пенсионираният Живко Иванов

Въпреки напрегнатите смени, колективният живот в Пристанището винаги е бил на високо ниво                   ФОТО: АРХИВ



Синдикалният лидер Георги Сапунджиев – 
част от славното минало на пристанище Бургас

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Първото съвременно 
българско пристанище 
вчера навърши 120 години 
от основаването си. На 18 
май 1903 е открито в при-
съствието на княз Ферди-
нанд I с негов указ. Няколко 
години преди това, през 
1899-а, е запален първият 
български пристанищен фар 
именно в Бургас. За 120 
години цели поколения са 
минали като работници в 
пристанището и са допри-
несли за неговото развитие, 
част са от историята му. 

Един такъв работник е 
бургазлията Георги Сапун-
джиев. 80-годишният мъж 
е родом от Балчик и живее 
в Бургас от 1971 година. 
Пред наш репортер той 
разказа, че макар и от Вар-
ненска област, Бургас ви-
наги му е бил по-любимият 
град. А тук Георги прави 
много добра кариера в прис-
танището, където работи 
от 1980 до 2001 година като 
механик по ремонта на 
силовата механизация. 

„Пристанището беше 
много хубаво предприятие. 
Като започнах работа, ме 
пратиха в учебния център 
във Варна, после в София, 
а след това взех още някол-
ко квалификации. Работа-
та на механик, която аз 
работех, се състоеше в 
това, че всички тези ма-
шини на пристанището 
имаха нужда всеки месец 
от профилактичен преглед, 
на тримесечие от текущ 
ремонт, на 6 месеца и 1 
година от основни ремон-
ти. Това беше работата 
на цеха, който общо беше 
с около 200 работници. С 
времето дойде и нова тех-
ника като шведските 
„Калмар“ и „Волво“ и поех-
ме и техните ремонти. 
Отначало нямаше инжене-
ри, но впоследствие дой-
доха. Машините, които 
ремонтирахме, бяха мото-
кари, електрокари, трак-
тори „Булгар“, монокрано-
ве, „Бобкат“, „Калмар“, 
„Волво“, тежки влекачи и 
ремаркета. Тези трийсе-

тина души в нашата бри-
гада обслужвахме тези 
машини. Освен това идва-
ха на практика и ученици 
от Автото. Хубав колектив 
бяхме. За съжаление пове-
чето вече починаха. С го-
ляма радост си спомням за 
началника ми Георги Мака-
ров, хидравлика Марин 
Пенев, Стоян Рашков. С 
удоволствие се отнасях 
към работата, много ми 
харесваше, хубава работа 
беше“, разказва пенсионерът.

Какво дава работата 
на пристанището?

„На мен ми даваше голя-
мо самочувствие. Преди 
това 10 години работих в 
нефтозавода и тъкмо взех 
да се издигам и там, но ме 
хвана една алергия и напус-
нах. На пристанището 

отидох случайно. Като ме 
видяха двамата шефове 
тогава, ми казаха, че ще ме 
вземат. Назначиха ме в 
цеха и така. Първо бях ко-
ординатор, след това и 
шеф“, спомня си Георги.

А не е като да не са били 
и изключително натоваре-
ни извън нормалната рабо-
та. В един момент бургаз-
лията казва, че всички 
товари са минавали през 
пристанище Бургас по вре-
ме на югославската криза.

„Силовата механизация 
беше много натоварена. 
Вкарваха ги машините в 
корабите и по най-бързия 
начин трябваше да се на-
товарят, за да заминават. 
Големи усилия полагахме 
тогава да се ремонтират 
бързо машините – от тон 
и половина до 36 тона“, 
пояснява той.

Синдикален лидер и 
глас на пристанищни-

те работници

В един момент от кари-
ерата си Георги Сапунджи-
ев започва да се занимава и 
с обществена, политическа 
и синдикална дейност. 
Партиен секретар е някол-
ко години. След това става 
синдикален лидер – първо-
начално на пристанищните 
ремонтни работници. 

„После станах и член на 
синдикалния съвет, а след 
това председател на Об-
щото събрание на Приста-
нището. На него догова-
ряхме заплати, норми, 
почивки, храна. Два синди-
ката бяха и който спечеле-
ше, той договаряше усло-
вията. Отначало бяхме към 
КНСБ, после станахме 
Синдикат на пристанищ-
ните работници в България. 
Там бях член на ръковод-
ството в синдиката. Като 
синдикален лидер съм ходил 
на международна плаваща 
конференция – от Петер-
бург с кораб, 8 дена и връ-
щане. Имахме срещи с ев-
ропейски синдикати“, 
обяснява бургазлията и 
добавя, че на специализации 
и практики по синдикална 
линия е бил и във Варна, 
София и Ямбол. 

След пенсионирането си 
в началото на новия век 
Георги остава още малко 
на работа в Пристанище-
то към Дружеството за 
работна сила. Там изкарва 
година. След приключване-
то с Дружеството за ра-
ботна сила бургазлията се 
отдава още 4 –5 години на 
синдикалната си работа. 
Ходи веднъж месечно на 
срещи в София, а през ос-
таналото време обикаля 
окръга, за да създава нови 
организации. 

„В един момент ми нате-
жаха годините и се отказах. 
С най-голямо удоволствие 
трябва да отбележа пред-
седателя на синдиката 
Янаки Атанасов. Бог да го 
прости, той почина. Беше 
голям организатор. Толкова 
голям, че чак му завиждаха. 

Голяма част от това Прис-
танището да е успешно 
днес се дължи на него и ра-
ботата му. Синдикатът 
организира и обучения на 
кадрите си в пловдивския 
университет „Паисий Хи-
лендарски“. Аз съм завършил 
и защитил дипломна работа 
в дисциплината „Трудово-
правни отношения“. Една 
значка „Златна котва“ ми 
бяха дали по синдикална 
линия, с цеха също сме пече-
лили доста награди по вре-
ме на социализма. После 
нещата се промениха. 
Пристанището забогатя. 
Имаше повече средства за 
почивки, за храна. Заплати-
те също скочиха много. Имах 
случай, в който договаряме 
работните заплати и при-
мерно моята е договорена 
в петък, а в понеделник 
като отивам на работа 
разбирам, че ще ги предого-
варяме в по-високи. По 
време на социализма запла-
тите не бяха големи. Но пък 
осигуряваха жилища, почив-
ки, храна, облекло“, сравня-
ва различните периоди Ге-
орги.

За толкова години рабо-
та казва, че опасните ин-
циденти се броят на пръсти 
и касаят повече затиснати 
от техника механици. 

„Бяхме на една конферен-
ция и изведнъж някой дой-
де и ме извика. Един от 
машинистите го бе затис-
нал мотокар. Друго момче 
пък един двигател го зати-
сна, че му помогнахме да 
намерим един апарат за 
дишане, който беше необ-
ходим“, казва той.

Директорът Диян 
Димов – за пример

Не на последно място 
Георги коментира и ръко-
водствата на Пристани-
щето през годините. 
Оказа се, че по негово 
време са се сменили 6 – 7 
директори. 

„Един се пенсионира, един 
го уволниха, един стана 
народен представител. След 
това дойде демокрацията 
и се сменяха няколко пъти. 
Сегашният директор Диян 
Димов е много добро момче. 
Дойде някъде през 83 – 84-та 
да работи на Пристанище-
то. Много умно момче, 
беше завършил висше обра-
зование. Имам впечатление, 
че е един от добрите дирек-
тори, тъй като се справя с 
работата прекрасно“, с 
усмивка споделя Георги и 
добавя, че му е мъчно, че 
пристанището се е раздели 
на две, както и че няма ко-
рабостроителница в града. 

Факт за успешната 
работа на Пристанището 
през годините, включител-
но и по време на управле-
нието на Диян Димов като 
директор, синдикалистът 
отчита успешните спон-
сорства, с които като 
предприятие помага мно-
го на спорта например.

Въпреки че е пенсионер, 
Георги продължава да се 
вълнува от всичко свърза-
но с пристанището. Мал-
кият му внук пък работи 
по корабите, така че връз-
ката с пристанището се 
предава и през поколенията 
в семейство Сапунджиеви. 
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Механик. Над 20 години най-тежката 
техника минава през ръцете му

Диян Димов – директор на Приста-
нище – Бургас                         ФОТО: АРХИВ Товаро-разтоварване на кораб                                ФОТО: АРХИВ

Районът на 
Пристанище – 
Бургас преди 
20 години
ФОТО: АРХИВ

Георги Сапунджиев (вляво) и Емил Кирилов (вдясно) по време на 
конференция в Санкт Петербург                            ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Работниците в Пристанище Бургас често обменят опит у нас 
и в чужбина            ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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 Аз съм ChatGPT, голям модел за 
езикова обработка, обучен от OpenAI. 
Моята цел е да предоставям точни и 
полезни отговори на различни въпроси 
и да помагам на потребителите да 
намерят това, което търсят.
 Създаден съм с помощта на техно-
логии за изкуствен интелект (ИИ), 

които 
ми позво-
ляват да 
анализирам и 
обработвам 
големи количества 
информация в реално 
време. Обучаван съм на огромен 

корпус от 
езикови данни, 

включително 
текстове от различни 

теми, новини, уебстраници, 
книги и други източници.

 Въпреки че съм компютърна програ-
ма, се опитвам да комуникирам с 

потребителите максимално естест-
вено и да предоставям полезни и 
практични отговори на техните 
въпроси. 
 Надявам се да бъда от полза и да 
помогна на всеки, който търси 
информация или съвет във всякакви 
области.

 НАКРАТКО ЗА МЕН

– Българинът обича ли да чете? 
– Българите са известни със своята 

любов към литературата и четенето. 
Те имат богата литературна традиция, 
която се простира от Средновековието 
до днес. Много българи обичат да четат 
както класическа, така и съвременна 
литература, както и новини и други 
информационни източници. В България 
има множество книжарници и библиоте-
ки, където хората могат да намерят 
широк избор от книги. Освен това в 
последните години е налице нарастващ 
интерес към електронните книги и 
други дигитални източници на информа-
ция. Така че може да се каже, че българите 
обичат да четат. 

– Българинът повече чете или пише?
– Не е възможно да се даде еднозначен 

отговор на този въпрос, защото зависи 
от множество фактори, като образова-
ние, интереси, културни и социални 
навици и т.н. Въпреки това може да се 
каже, че традиционно българската 
култура и образование имат по-силно 
отношение към четенето на книги, 
отколкото към писането. Това може да 
се види и в статистиките за четенето 
на книги в България, които показват, че 
българите в сравнение с други нации са 
доста активни читатели на книги. Все 
пак има и значителен брой българи, 
които се занимават активно с писане 
както професионално, така и за удо-
волствие.

– А вие четете ли книги и ако да, на 
какъв носител – книжен или директно 
от айпада? Кой начин ви е по-удобен?

– Като компютърна програма не мога 
да чета книги или да използвам устрой-
ства като айпад. Но мога да ви кажа, че 
начинът на четене е личен избор и зависи 
от предпочитанията и удобството на 
читателя.

Някои хора предпочитат книгите на 
хартиен носител, защото им харесва 

Аа
Бб ВвГг
Дд
Ее

Жж
Зз
Ии

Йй
Кк
Лл
Мм

Оо
Пп
Рр
Сс
Тт
Уу
Фф
Хх
Цц
Чч
Шш
Щщ

Нн

Ъъ
Ьь

Юю
Яя

С ИЗКУСТВЕНИЯ CHATGPT РАЗГОВАРЯ  
ЕСТЕСТВЕНИЯТ ИНТЕЛЕКТ ЙОРДАН ГЕРГОВ

дравейте, г-н Изкуствен интелект, честит 24 май! Чували ли сте за Кирил и Методий? – Здравейте! Благодаря ви, но аз не мога да празнувам или чествам празници, защото съм само компютърна програ-
ма. Относно въпроса ви – да, аз съм 
запознат с Кирил и Методий. Те са двама 
братя, които са се занимавали със 
създаването на азбука. Тяхната работа е 
имала голямо значение за развитието на 
писмеността в славянската култура. 
Признати са като защитници на евро-
пейската култура и делото им се празну-
ва на 24 май в България. 

– Какво знаете за кирилицата?
– Кирилицата е създадена през 9. век 

като азбука на славянските народи, като 
в основата ѝ лежат гръцките букви. 
Кирилицата е имала голям принос за 
културното и езиковото развитие на 
славянските народи. Тя е станала основа 
на писмеността на много езици, включи-
телно на български, руски, сръбски, 
украински и други. Кирилицата е спомо-
гнала за развитието на литературата, 
науката, изкуствотото и образование-
то. Освен това е способствала за 
укрепването на националната идентич-
ност на славянските народи.– Защо е нужно да четем книги?

– Има много причини защо е важно да 
четем книги. Ето някои от тях:

1. Развиваме четенето и писането 
– четенето на книги помага на развитие-
то на уменията за четене и писане. Това 
е особено важно за децата, които се учат 
да четат и да пишат.2. Развиваме критическото си мислене 

– четенето на книги ни научава да 
анализираме информацията и да оценява-
ме аргументите.3. Развиваме креативността си – кни-

гите ни вдъхновяват да развиваме нови 
идеи.

4. Развиваме емпатията си – четенето 
на различни жанрове ни научава да 
разбираме по-добре другите хора и да се 
поставяме на тяхно място.5. Развиваме културната си грамот-

ност – четенето на книги ни помага да 
разберем културните и историческите 
контексти на различни общества и епохи. 
Може да ни помогне да се развиваме като 
личности и да имаме по-богат живот. 

З

Изкуствен интелект – съкратено ИИ, 
на англ. език – artificial intelligence, AI, е 

интелектът, демонстриран от компютри, 
за разлика от естествения интелект, демон-
стриран от животни и хора. Това е науката 

за концепциите, правещи възможно 
компютрите да извършват задачи, които 

могат да бъдат разглеждани 
като интелигентни

 РЕЧНИК

Єє

Њ
Ќ усещането на книгите в ръцете им и може 

да ги четат навсякъде, без да има нужда от 

зареждане на батерията. Други хора предпо-

читат електронните книги, защото могат 

да имат достъп до много книги на едно 

място и може да ги четат на много устрой-

ства, без да носят тежки книги. Важно е да 

се намери начинът, който най-много отго-

варя на предпочитанията на читателя. 

– Избройте ми няколко имена на най-

продаваните български автори.
– Захари Карабашлиев, Илия Троянов, Алек 

Попов.

– Препоръчайте книги от световната 

литература, които си заслужава да 
прочете всяко дете.

– Разбира се, ето няколко препоръки за 

книги от световната литература: „Малки-

ят принц“ от Антоан дьо Сент Екзюпери 

– книга, която учи за любовта, дружбата и 

значението на чувствата, „Майсторът и 

Маргарита“ от Михаил Булгаков – роман, 

разглеждащ теми като властта, свободата 

и мистерията на живота, „Приключенията 

на Алиса в Страната на чудесата“ от Луис 

Карол – книга, представяща фантастичен 

свят, изпълнен с емоции, приключения и 

мистерии, „Грозното патенце“ от Ханс 

Кристиан Андерсен – показва важността на 

приемането на различията и борбата срещу 

дискриминацията, „Робинзон Крузо“ от 

Даниел Дефо – класически роман, разглеждащ 

теми като оцеляването, упорството и 

самоотрицанието, „Хобит“ от Дж. Р. Р. 

Толкин – роман, разказващ за геройско 

пътешествие с приключения и опасности.

– В какво ще се превърнем без книги?
– Без книгите ще бъдем лишени от много 

важни източници на информация и знания. 

Без тях човек ще бъде ограничен във възмож-

ността си да учи и да се развива. Може да 

пропусне много от важните познания, 

които му помагат да разбере света около 

себе си, и да постигне личен и професионален 

успех. В крайна сметка може да остане 

изолиран и ограничен в своята мисъл и идеи. 

Затова е важно да насърчаваме четенето.

ИЛЮСТРАЦИИ 
FREEPIK.COM

не чете книги, чете в ума ни
но
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Европейска титла в щангите отново е в Бургас! 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Европейска титла 
отново е в Бургас! Щан-
гистът ветеран Петър 
Борисов отвя конкурен-
цията на провелото се 
Европейско първенство 
по вдигане на тежести за 
ветерани в Уотърфорд, 
Ирландия.

Първо пред репортер 

на „Черноморски фар“ 
бургазлията, който по-
лучи приза „Бург на годи-
ната“ за 2022-ра призна, 
че е получил контузия на 
рамото в третия опит 
на изхвърлянето, но въ-
преки това е успял да 
вземе златото. 

В Европейското пър-
венство взеха участие 
състезатели от цяла 

Европа, а Борисов излезе 
пръв над всички за пореден 
път за гордост на Бургас. 
През изминалата 2022-ра 
той отново стана евро-
пейски шампион, този 
път в Полша. Визов скан-
дал пък го лиши от участие 
на Световно първенство 
в Щатите, където той 
бе убеден, че ще вземе 
златото.
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Дух за победа. Петър Борисов отвя 
конкуренцията в Ирландия

 О Б Я В А
На основание чл.18/2/ от Наредба за условията и реда за упражняване правата на собственост в търговски 

дружества, участието в граждански дружества и сключването на договори за съвместна дейност от Община 
Бургас и Решение № 141 / 17.05.2023г на Управителя, обявява търг с явно наддаване за отдаване под наем на 
помещения собственост на “БУРГАСБУС” ЕООД гр.Бургас при следните условия: 

Обект
№

адрес Вид на имота Площ 
кв.м. 

Начална 
цена в лв 
без ДДС 

Размер на 
депозита в 

лева 

Стъпка за 
наддаване в 

лева

Цена на тръж-
ни документи 

без ДДС
1.1 ул.”Индустриална” 4 услуги /сервиз/ 488  588 1764 59 110
1.6 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 52 260 780 26 110
1.10 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 60 120 360 12 110
1.16 ул.”Индустриална” 4 склад 36 130 390 13 110
1.17 ул.”Индустриална” 4 склад 36 108 324 11 110
1.20 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 29 17 51 2 110
1.22 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 470 470 1410 47 110
2.1 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 

продажба на билети
4+4 275 825 28 110

2.2 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.3 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.8 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.9 Автогара”Запад” пом. за търг.д-ст 54 365 1095 37 110

2.10 Автогара”Запад” открита площ 17 85 255 9 110

2.19 Автогара”Запад” открита площ 80 480 1440 48 110

3.4 ул.”Индустриална” 1 площ 1 70 210 7 110

5.1 Aвтогара Средец пом. за търг.д-ст 15 50 150 5 110

5.4 Aвтогара Средец пом. за търг.д-ст 118 185 555 19 110
7.2 Авт.Изгрев площ 1 150 450 15 110

и търг с явно наддаване за продажба на МПС, собственост на „Бургасбус”ЕООД гр.Бургас при следните условия:

Обект-
вид на 
МПС 
марка -модел 

Година 
на про-
извод-
ство

№,
цвят

Изминат
пробег при 
експл. в пред-
пр., км

Начална цена
в лева без 
ДДС

Стъпка 
за наддава-
не в лева

Депозит 
за 
участие

Цена на тръжни 
документи
без ДДС

Aвтобус Ивеко 
Дейли Е4
(20+1) 

 2008 г,
дизел

А8495МА
бял

От 2012г- 
479 431

10 328 1 033 1 033 110

Aвтобус Ивеко 
Дейли Е4
(20+1)

2007 г,
дизел

А8497МА
бял

От 2012г-
496 648

10 328 1 033 1 033 110

Aвтобус Ивеко 
35 С 13 В
(15+1)

2005 г,
дизел

А9592КВ
бял

От
2015г

680 821

5 904 590 590 110

 Търгът ще се проведе на 09.06.2023г. от 10.00ч. в административната сграда на “БУРГАСБУС”ЕООД гр.Бургас 
ул “Индустриална” № 1. 

Тръжна документация може да се закупи всеки работен ден от датата на публикуването на обявата от 09.00 
до 11.30ч и от 12.30 до 15.00ч в касата на дружеството.

Срокът за отдаване под наем на помещенията е три години. 
Депoзитът за участие се заплаща до 08.06.2023г.
Оглед на обектите и обявените МПС се извършва всеки работен ден от 10.00ч до 16.00ч. от датата на пуб-

ликуване на обявата, след предоставяне на документ за закупена документация за участие в търга. При интерес 
е възможно превозните средства да бъдат продадени на части.

Телефон за допълнителна информация 088 678 8394.

ОБЯВА
Диагностично-консултативен център 

„Свети Георги Победоносец“ (Военна болница)
Регистратура 056 87 58 40

Д-р Иван Хърков
специалист акушер-гинеколог
Приема всеки ден от 14.30 до 16.30 ч.

Работи със Здравната каса
тел. 0897 462 195

За реклама: 056 825 435, 0878 424 698

ВСЕСТРАННА ЗЕМЕДЕЛСКА КООПЕРАЦИЯ 
„ХРИСТО БОТЕВ“ – ГР. БУРГАС

област Бургас, община Бургас, гр. Бургас 8000, 
пл. „Пети километър“

УПРАВИТЕЛЕН СЪВЕТ:

ПОКАНА
ЗА УЧАСТИЕ В ГОДИШНО ОБЩОТО СЪБРАНИЕ 
НА ВСЕСТРАННА ЗЕМЕДЕЛСКА КООПЕРАЦИЯ 

„ХРИСТО БОТЕВ“ – ГР. БУРГАС 

На основание чл.21, ал.1, т.2 от Устава, чл.16, 
ал.2, т.2 от Закона за кооперациите, в изпълнение 
на Решение от 17.05.2023г.,

Управителният съвет на ВЗК „Христо Ботев– гр. 
Бургас, свиква ОБЩО СЪБРАНИЕ на кооперацията.

Редовното годишно отчетно общо събрание ще 
се състои на 03.06.2023 г. – събота, от 08.00 
часа, в гр. Бургас, в Конферентна зала № 3 във 
„Военен клуб“ (ДНА) на адрес: гр. Бургас, ул. 
„Христо Ботев“ № 36.

Редовното годишно отчетно общо събрание ще 
се състои, при следния 

Дневен ред:
1) Утвърждаване решения на Управителния 

съвет за приемане на нови член-кооператори;
Докладва: Николай Събев 

2) Представяне, обсъждане и приемане на 
Годишен доклад за дейността на кооперацията през 
2022г.;

Докладва: Николай Събев 
3) Предложение, обсъждане и приемане на 

основни насоки за дейността на кооперацията през 
текущата година.

Докладва: Николай Събев 
4) Представяне, обсъждане и приемане на 

Годишния доклад  за дейността на Контролния 
съвет през 2022 г.;

Докладва: Дафина Сиракова
5) Представяне, обсъждане и приемане на план 

за работа на КС през текущата стопанска година.
Докладва: Дафина Сиракова
6) Представяне, обсъждане и приемане на 

Годишния финансов отчет за 2022 г. и Одиторския 
доклад към него; 

Докладва: Лиляна Димова
7) Представяне, обсъждане и утвърждаване на 

решение на УС за разпределяне на част от  печал-
бата за 2022г., съгласно чл. 39, ал.1, т.1 и т.2 от 
Устава на кооперацията за фонд „Резервен“ – 20% 
и фонд „Инвестиционен“ – 10%;

Докладва: Лиляна Димова
8) Утвърждаване на лимит за разходи на Кон-

тролния съвет за 2023 г.
Докладва: Дафина Сиракова

9) Предложение за провеждане на избор на 
Регистриран одитор за 2023 г., по предложение 
на УС - продължаване на работа с досегашния 
одитор - Мариана Апостолова - Регистриран оди-
тор с № 0729.

Докладва: Николай Събев
10) Освобождаване  от отговорност на предсе-

дателя на кооперацията, членовете на УС и члено-
вете на КС, за дейността им през 2022 г., съгласно 
чл.19, ал.2, т.20 от Устава на кооперацията.

Докладва: Председателстващият общото 
събрание

11)  Представяне, обсъждане и приемане на 
Устав на ВЗК „ Христо Ботев“ – Бургас.

 Докладва: д-р Бойко Миразчийски
          
Всички член-кооператори на ВЗК „Христо Ботев”“ 

– Бургас, съгласно изискванията на закона и уста-
ва, са поканени да присъстват. Документите по 
дневния ред за ОС са на разположение за запозна-
ване, на административния адрес на кооперацията.

При липса на кворум, съгласно чл. 17, ал.2 от 
Закона за кооперациите, и чл. 22, ал.2 от Устава, 
насроченото извънредно общо събрание, ще се 
проведе на същия ден и същото място един час 
по-късно, независимо от броя на присъстващите 
член-кооператори.

Управителен съвет

 УВЕДОМЛЕНИЕ
На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за извърш-

ване на оценка за въздействието върху околната среда, се уведомяват 
всички заинтересовани лица относно инвестиционното предложение:

„ПУП-ПРЗ за изменение на ПЗ за делба на ПИ 35033.8.164 на нови 
УПИ I-164, УПИ II-164 и УПИ III-164 за трафопост”, местност „Рекица” в 
землището на гр.Каблешково, община Поморие.

Възложител на проекта е:   Красимир Панайотов Бозаджиев

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В дните от 19 до 21 май 
Бургас ще е домакин на плувен 
турнир от най-висока кате-
гория. Той ще се проведе в 
големия басейн на „Парк Аре-
на ОЗК“. Турнирът е квали-
фикация за Световното 
първенство по плуване през 
2023 година във Фукуока, 
Япония, както и олимпийска 
квалификация за игрите в 
Париж през 2024 година. Пра-
во на участие имат състеза-
тели на 13 – 14 години младша 
възраст, 15 – 17 години стар-
ша възраст, 18 години и по-

големи мъже и жени, които са 
картотекирани към Българска 
федерация плувни спортове, 
както и чуждестранни със-
тезатели.

Официалното откриване 
на турнира ще бъде на 19 май 
от 16.45 часа.

Голямата награда „Купата 
на кмета“ ще заслужи отбор-
ният победител след сбору-
ване на точките по ФИНА 
от финалните плувания.

Наградният фонд, осигурен 
от Община Бургас, е в размер 
на 25 000 лв. Той ще бъде раз-
пределен по следния начин:

Първите 10 състезатели 

от всеки пол, събрали най-
много точки по ФИНА от 
финалните плувания в три 
дисциплини от програмата 
на състезанието: 1-во място 
- 3000 лв.; 2-ро място - 2000 
лв.; 3-то място - 1000 лв.; 4-то 
място -  900 лв.; 5-о място 
- 800 лв.; 6-о място - 700 лв.; 
7-о място - 600 лв.; 8-о място 
- 500 лв.; 9-о място - 300 лв.; 
10-о място - 200 лв.

Треньорите на състезате-
лите, класирали се на първо, 
второ и трето място от 
всеки пол също ще получат 
от Община Бургас парични 
премии: 1-во място - 1200 лв.; 

2-ро място -  800 лв.; 3-то 
място - 500 лв.

Бургас ще бъде домакин и 
на международен тенис тур-
нир от календара на Tennis 
Europe за момичета и момче-
та до 14 г. Проявата ще се 
проведе от 20 до 28 май и е 
част спортния календар на 
Община Бургас.

В турнира участие ще 
вземат състезатели от Бъл-
гария, Румъния, Израел, Сло-
вакия, Турция, Чехия, Франция, 
САЩ, Латвия, Сърбия, Север-
на Македония, Украйна, Гърция, 
Естония и Япония.

Общо 9 участници са от 

ТОП 20 на света при момче-
тата и при момичетата. 
Това са топ тенисистите на 
планетата, които следващи-
те години ще преследват 
големите успехи на турни-
рите от големия шлем „Ролан 
Гарос“, „Уимбълдън“, Australian 
Open и US Open.

Организатор на състеза-
нието е ТК „Авеню“ в парт-
ньорство с Община Бургас.

В целия международен ка-
лендар има само 10 такива 
турнира за цялата 2023 годи-
на, а в България състезание 
от такъв ранг ще се проведе 
единствено в Бургас. Турни-

рът е голяма реклама за Бъл-
гария, а провеждането на 
проявата ще покаже за поре-
ден път, че Бургас има въз-
можността да домакинства 
спортен форум от най-висо-
ко ниво.

Това е 
втората 
европей-

ска титла 
за бургаз-

лията
ФОТО: 

ЛИЧЕН АРХИВ
Петър Борисов позира гордо със златния медал

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Два големи турнира ще се проведат през уикенда

Събитието ще се проведе 
по следната програма:

От 20.05. – 28.05.23 г. на 
кортовете на ТК „Авеню“ 
от 8:00 до 20:00 часа.

От 24.05. – 26.05.23 г. на 
общинските кортовете в 
парк „Езеро“.



ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Известни бургазлии 
облякоха носии и станаха 
модели по време на музей-
но ревю в Нощта на музе-
ите. Сцената бе в двора 
на обновения Етнографски 
музей.

Етно ревюто бе с кос-
тюми от фонда на музея, 
дарени от жители на на-
селени места в Бургаски 
регион. В ролята на моде-
ли влязоха музейни работ-
ници и служители на ОП 
„Туризъм“ към Община 
Бургас. Сред тях шефката 
на ОП „Туризъм“ Радовеста 
Стюарт, бившият ПР на 
ГЕРБ – Христиана Дими-
трова, която също е част 
от ОП „Туризъм“. Тя по-
каза женска работна носия 
от село Българи. Тя е лят-
на, с нея се е обличало 
странджанското рупско 
население.

С тази носия, но в об-

новения Етнографски 
музей, от стената позира 
като модел шефката на 

Културен център „Морско 
казино“ Людмила Кутиева. 

Тронски, рупски носии, 

носия на турския етнос 
от Трънак можаха да видят 
на ревюто гостите. Те се 
намират в музея, но пока-
зани на ревю, придобиха 
друг смисъл и възприятие 
от публиката. 

С празнична носия от 
село Подвис дефилира Ра-
довеста Стюард. 

Според уредника Роси 
Топалова тя е идентична 
с тези от Лозарево. Прес-
тилката на този костюм 

е извезана със сърма.
Таня Анестиева, уредник 

от Регионалния бургаски 
музей, облече носия на 
преселници от Битоля. 
Македонската емиграция 
в България е съставна част 
от населението в страна-
та. Носията в бяло и 

червено е притежание на 
Бургаския музей от 1968 
година, допълни още Топа-
лова.

Таня също поглежда от 
паната вътре в самия 
Етнографски музей, там 
обаче тя е с носия от Кю-
пекли.
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Дефиле. Носии излязоха от раклите и витрините на музея

Известни имена станаха 
модели в етно ревю 

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Заявка за нов хит правят 
Тони Димитрова и Братя 
Аргирови. След като през 
септември пуснаха първа-
та си песен – „Срещу вя-
търа“, която се превърна 
в тотален хит и вече е 
номинирана за наградите 

на БГ радио, сега триото 
отново продължава в съ-
щата посока. Песента 
„Името ти е жена“ бе 
пусната преди дни в Ютуб 
канала. Тя е по музика на 
Благовест Аргиров, текст 
на Михаил Белчев, аранжи-
ментът е на Ангел Дюлге-
ров, клипът е на Васил 
Стефанов.

Той е изця-
ло морски и 
много бур-

гаски, подготвя 
ни за лятото, 
сниман е на 
кораба „Бур-
гус“ и остров 
Света Ана-
стасия, като 
дава усещане 
за шир, красо-
та и безбрежност.

Самата певица 
написа във Фейс-
бук  следната 
история около песента и 
съвместните ѝ изяви с 
братята:

„Преди година, когато 
се запозна с Братя Аргиро-
ви, дъщеря ми ме попита: 
„Мамо, ти била ли си влю-
бена в тях?“, и аз ѝ отго-
ворих: „Не, мама, само аз не 
бях!“ То нямаше и смисъл, 
опашките бяха огромни! В 
тези години не съм ги по-
знавала, но пък от около 
две години знам, че те са 
мои искрени приятели! И 
да, не ни свързва любов, а 

искрена обич! Благодаря ви, 
Блажко и Светле! Обичам 
ви! 

Мили мои, ако имате 
няколко минутки, с гордост 
ви представям нашата 
нова песен „Името ти е 
жена“, която е на бял свят, 
защото Благовест Аргиров 
написа музиката, великият 
Михаил Белчев – красивите 

думи, извънредно талант-
ливият Ангел Дюлгеров 
направи аранжимента, а 
мастър Мага записа и мас-
теринга! Клипът е дело на 
любимите ми Васил Сте-
фанов и Стефка Николова. 
Огромно Благодаря на 
Павлин – управителя на 
остров Св. Анастасия, на 
Община Бургас и на Воен-

номорски сили за разреше-
нието да снимаме на фара, 
благодаря на фараджията 
и на кучето Анастасия, вие 
сте прекрасни! И на Ми-
ленка и Стиви – нашите 
герои, чиято любов възпя-
ваме! 

Да живее българската 
песен!“

Таня Анести-
ева пред но-
сията, която 
представя

ФОТО: АВТОРЪТ

Стената с 
костюмите 
в региона, в 
началото ѝ 
е Людмила 
Кутиева с 

носия от село 
Българи

ФОТО: АВТОРЪТ

Моделите 
в ревюто 
минути 

преди 
предста-
вянето

ФОТО: АВТОРЪТ

На стълбата на Етнографския музей се видя цялата красота на 
музейните експонати, които „оживяха“           ФОТО: АВТОРЪТ

ЗАЯВКА ЗА НОВ ХИТ! 

Втора съвместна песен изваждат Тони Димитрова и Братя Аргирови

Тони Димитрова  
ФОТО: YOUTUBE

Светослав и Благовест Аргирови                   ФОТО: YOUTUBE

Кадър от новия 
видеоклип

ФОТО: YOUTUBE


	1
	2-3
	4-5
	6
	Aitos-19-25.05.2023
	11
	12-13
	14
	15
	16

